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Les primeres 200 edicions del
setmanari Línia Nord han posat
sobre la taula els reptes, urgències
i èxits d’un territori que en clau na-
cional sempre apareix a l’ombra de
Barcelona. I avui que celebrem l’e-
femèride del periòdic, és un bon
moment per aturar-nos i intentar
fer una foto fixa dels passos que ha
fet la comarca en els últims mesos.

I és que, quan d’aquí a uns
anys algú vulgui recordar com
ajuntaments, veïns, moviments
socials, entitats i petits comer-
ciants tiraven endavant en l’èpo-
ca de la crisi econòmica, la nova
política i el procés sobiranista,
l’hemeroteca de Línia Nord s’en-
carregarà de fer memòria. I el

2015 serà, sens dubte, un bon
moment pel qual començar. 

Va ser aleshores quan Albiol va
perdre l’alcaldia de Badalona, el
PSC va aconseguir la desitjada
majoria absoluta a Santa Coloma
en plena desfeta del partit a nivell
nacional i quan a Sant Adrià els so-
cialistes havien de fer equilibris  al
Ple municipal. Tot plegat, mentre
la PAH, la comunitat educativa, els
col·lectius feministes, les entitats
sobiranistes i les associacions de
veïns s’organitzaven a la comarca
amb reclamacions de vegades
adreçades als governs locals i d’al-
tres que feien i fan de mal resoldre
amb les seves competències.

L’EIX BESÒS
Sigui com sigui, en els últims me-
sos els governs municipals han op-
tat per donar-se la mà. Per ara hi
ha poques victòries conjuntes a ce-

lebrar, però la unió entre alcaldes
i alcaldesses s’ha escenificat repe-
tides vegades, segurament la més
sonada amb la constitució oficio-
sa de l’anomenat Eix Besòs.  

Badalona, Santa Coloma i Sant
Adrià estan ara unides en un pro-
jecte comú que pretén impulsar
polítiques socials, mediambientals
o urbanístiques conjuntes i que, a
més, té el repte de ser molt més
transparent del que ho ha estat el
Consorci del Besòs. “Volem con-
vertir fronteres en frontisses”, deia
aleshores l’alcaldessa de Badalo-
na, Dolors Sabater. “Volem trans-
formar l’anomenat corredor de la
pobresa en el corredor dels drets
socials”, afegia la batllessa colo-
menca, Núria Parlon.

Sens dubte, la gran incògnita
que haurà de resoldre l’Eix Besòs és
el futur de les Tres Xemeneies i el
front litoral. Els veïns volen defu-

gir l’especulació urbanística que ja
han patit en el passat i, en canvi,
aposten per potenciar la recerca i el
coneixement. Un àmbit en el qual,
des del 2016, la comarca té un al-
tre epicentre: el Campus Diagonal
Besòs de la Universitat Politècnica
de Catalunya (UPC), que se suma
a l’Hospital Universitari de Can Ruti
i al Campus de Torribera. Queda
per veure, però, si el nou centre de
la UPC es converteix en una eina de
cohesió social o bé els universitaris
que hi estudien i els professors que
hi treballen només trepitgen la co-
marca per anar a classe.

LA CRISI NO S’ACABA
I és que la cohesió social continua
sent un dels grans reptes a la co-
marca. Les demandes per una
educació pública i de qualitat i per
uns centres de salut públics sen-
se retallades han estat una cons-

tant en els últims anys. Tot plegat,
sumat al clam per un habitatge
digne, pel qual els Ajuntaments
han escenificat un front comú.

Més enllà de les institucions,
els moviments socials i polítics de
base han experimentat un creixe-
ment que s’ha evidenciat amb
mobilitzacions i protestes contrà-
ries al crematori a Sant Adrià,
per un nou centre ocupacional de
Badalona Capaç a Badalona o per
un procés d’empadronament més
àgil a Santa Coloma. Un nivell de
mobilització que també vol acon-
seguir l’independentisme, en una
comarca tradicionalment reticent
a la causa però que en els últims
temps ha vist com cada cop més
veïns s’han sumat al carro.

Encara queda, doncs, molt
camí per recórrer, i l’hemeroteca
de Línia Nord seguirà creixent
per donar-ne testimoni.

Andreu Merino
BARCELONÈS NORD
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Queda camí per recórrer
» Línia Nord publica avui el número 200 fent d’altaveu d’una comarca que demana obrir-se pas
» Els municipis i els moviments socials comencen a teixir complicitats i impulsen fronts comuns



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517
| 4 19 gener 2017línianord.cat



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 5 | 19 gener 2017 línianord.cat



| 6 19 gener 2017 Opiniólínianord.cat

publicitat 686 429 517

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Nord no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

redacció: linianord@comunicacio21.com 
publicitat: publicitat@comunicacio21.com
administració: facturacio@comunicacio21.com

línianord.cat
Dipòsit legal: B 43222-2010

amb el suport de:Difusió controlada

15.038 exemplars setmanals

La comarca a la xarxa

Aire fresc

per Estanis Alcover i Martí

4Un número 200 que fa història

Línia Nord està d’enhorabona.
Posa al carrer el número 200 del
setmanari essent ja un mitjà de re-
ferència al Barcelonès Nord, pot-
ser de manera més destacada a Ba-
dalona, on hi ha una llarga tradi-
ció de premsa “de casa” de gran
prestigi. En aquesta subcomarca
es reconeix com enlloc la impor-
tància dels mitjans locals. 

La demanda social d'infor-
mació local s'ha accentuat en els
últims anys com a conseqüència
de la fragmentació de l'audiència
en funció dels seus interessos dins
la societat de la multiinformació.
Es tracta d'un procés paral·lel al
viscut per l'individu des del punt
de vista existencial. És a dir, el que
filosòficament s'ha anomenat re-
cerca de la identitat personal de
l'individu modern, té la seva ana-
logia en l'àmbit comunicacio-
nal. I és en el si de la societat ac-
tual on l'audiència protagonitza
la demanda de mitjans locals
com individualitzadors de la in-
formació. Aquesta demanda ha
estat perfectament acollida a Ca-
talunya gràcies als mitjans de
proximitat: premsa, ràdio, tele-
visió. Res de nou, perquè és a casa
nostra on primer es va viure el fe-
nomen de la “premsa de casa”.

La resposta a aquesta deman-
da informativa localitzada s'ha
anat realitzant des de la premsa es-
crita (de pagament i gratuïta) amb
continguts que la satisfan (l’au-
diència) i amb plantejaments tec-
nològics i empresarials molt mo-

destos, però que durant anys han
assegurat l'estabilitat de la prem-
sa local o de proximitat. 

Línia Norddóna continuïtat a
la tradició d’un tipus de premsa
molt rica a Badalona, que afavo-
reix la cohesió social del territori i
prestigia l’actualitat de l’entorn
més proper, atorgant notorietat a
la informació “al detall” i, també,
als anunciants, que troben al seu
abast una plataforma de difusió
més accessible. En realitat, la
premsa local és el quilòmetre zero
de la premsa!

Els primers 200 números de
Línia Nord -Barcelonès Nord- i
la seva excel·lent rebuda per part
de la ciutadania del Barcelonès
Nord, són la confirmació que la
premsa local, encara avui, té una
importància cabdal a la nostra so-
cietat; la premsa de proximitat
prestigia a qui apareix en aques-
ta, informa la ciutadania, analit-
za i desgrana la informació, con-
trasta les fonts i ofereix opinions
i anàlisis de tots tipus. Si bé les
xarxes socials i la premsa digital
d’abast general han suposat un
canvi profund en el model d’in-
formació, en cap cas han des-
plaçat la premsa “de casa” (i es-
pero que en el futur tampoc la
desplacin). Les previsions que
apuntaven a la seva hipotètica
desaparició han fracassat estre-
pitosament. Avui la premsa local
és molt més forta que la premsa
barcelonina quant a audiència,
comparativament parlant.

Una altra qüestió a destacar és
la gran importància de la premsa
local i comarcal, per la difusió de
les notícies i els esdeveniments que
no tindrien cabuda a la premsa na-
cional, estatal o internacional, no-
tícies locals que ens arriben gràcies
a la feina dels professionals d’a-
quests mitjans. I també per la
possibilitat de prestigi i notorietat
que ofereix a les empreses petites
i mitjanes que s’hi anuncien, que
difícilment podrien accedir a la
premsa nacional. Un anunci a Lí-
nia Nord està a l’abast de la ma-
joria de pimes, un anunci en un
diari de tirada nacional, no.

El prestigi és la clau de volta de
la premsa escrita, l’afirmació: “Ho
he llegit a Línia Nord”, denota la
confiança dels lectors en aquesta,
aconseguida en poc temps. El
crèdit que es concedeix als pro-
fessionals periodístics que, com els
d’aquest setmanari que teniu a les
mans, lluiten cada dia per digni-
ficar la professió, és avui important,
i es consolida amb la feina ben feta.
I sobretot, aquest petit fenomen es
compleix molt més en la premsa
local que en la nacional, molt més
influenciada per la política i el par-
tidisme, i molt més esbiaixada en
les seves publicacions.

I per a les empreses i anun-
ciants, la possibilitat de prestigiar
la seva empresa, amb presència en
premsa escrita, és una opció molt
indicada per guanyar en notorie-
tat, per continuar dient: “Aquí
estem, al vostre servei”. 

Cal fer publicitat, i cal comu-
nicar, sempre en consonància
amb la importància de cada tipus
d’anunciant. Fer-ho en la prem-
sa local dona, a més de noto-
rietat, prestigi. Prestigi, doncs,
és la paraula clau quan parlem
de premsa local.

Ara, l’editor, professionals
i col·laboradors de Línia Nord
treballen amb il·lusió i entrega
per mantenir aquest prestigi
aconseguit en els seus primers
200 números i ho fan amb la
mirada cap al futur, adaptant el
preuat contingut de proximitat
a una societat en plena trans-
formació.

Estimo necessari fer un pú-
blic agraïment al Grup Comu-
nicació 21 per la seva publica-
ció Línia Nord, acompanyat
aquest d’un desig de feliç ani-
versari i que per molts anys!!!.
El portal del grup fa una de-

claració d’intencions prou
transparent: “Grup Comuni-
cació 21 distribueix 394.056 ex-
emplars per tota l'àrea metro-
politana de Barcelona a través
de la xarxa Línia, que cobreix
nínxols de mercats locals, ofe-
reix publicacions de qualitat i
obté nous targets de lectors
complementaris als de la prem-
sa generalista, ja que molts
d'ells no consumeixen cap pe-
riòdic de pagament.” Resultat
d’aquesta filosofia: 21 capçale-
res, 394.056 exemplars certi-
ficats per PGD, nous targets de
lectors complementaris i seg-
mentació local del missatge.

Queda dit, enhorabona i
bon camí cap als 400 amb
l’objectiu de millorar cada set-
mana en continguts i pagina-
ció aquesta Línia Nord –edi-
ció Barcelonès Nord- que ens
hem fet nostra.

#AdéuFernándezDíaz

@oriolllado: Avui hem retirat del passeig
marítim la placa amb el nom de Jorge Fer-
nández Díaz que es va posar el 2011 quan
es va inaugurar. #Badalona.

#CampanyaSolidària

@scgramenet: Hasta el 15 de febrero
Airiños da Nosa Galicia lleva a cabo una
campaña solidaria de donación de ropa
en #SantaColoma. 

#StopCrematori

@CrematoriStop: Hola @JCallauBartoli,
avui hem demanat l'informe de viabilitat
econòmica del tanatori sense crematori
mitjançant una instància.
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Guanyar el referèndum. Aquest és l’ob-
jectiu que s’ha marcat l’Assemblea Na-
cional Catalana (ANC) d’ara fins a la con-
sulta d’autodeterminació que el presi-
dent Puigdemont preveu convocar, com
a tard, el setembre d’enguany. El comp-
te enrere ja ha començat i per això l’en-
titat independentista ha posat tota la
carn a la graella des del 15 de gener per
“sumar més voluntats” a les tesis inde-
pendentistes. És el dia que va començar
la campanya Fem futur, que pretén im-
pulsar una “pluja permanent de raons”
a favor d’un estat propi, “anant més en-
llà dels sentiments i apel·lant al pensa-
ment racional”.

Amb aquestes paraules ho explica el
president de l’ANC, Jordi Sánchez, que
dóna per garantit que el referèndum es
farà i per això creu que ara cal assegurar
la victòria del Sí. L’objectiu, diu, és tenir
un “país informat” per combatre la “cam-

panya de la por de l’Estat espanyol”. És per
això que el pilar de la nova campanya es
basa en donar “tranquil·litat i més argu-
ments” a totes les persones que poden ser
votants potencials a favor de l’autodeter-
minació, bàsicament els ‘comuns’ i part
dels simpatitzants del PSC.

En aquest sentit, l’entitat ha confec-
cionat una campanya molt específica en la
qual totes les assemblees territorials es mo-
bilitzaran de dues maneres: amb accions
al carrer i fent arribar el missatge mitjan-
çant articles a tants diaris locals com sigui
possible, sense obviar el suport publicita-
ri. La temàtica dels articles serà mensual
i s’estructurarà en sis grans àrees [veure
infografia] que l’ANC entén que són les que
preocupen més a la gent.

Fem futur compta amb 5.000 vo-
luntaris disposats a organitzar actes més
enllà del seu municipi, per centrar-se en
aquelles localitats on hi ha més indecisos.
“És una campanya des de la base i per a
la base”, diuen des de l’ANC. Tot plegat
per aconseguir la desitjada majoria social
que faci possible que el Sí s’imposi en l’e-
ventual referèndum del setembre.

“Votarem i hem de guanyar”

ZONES PRIORITÀRIES4Per garantir l’è-
xit de la campanya i ser més eficient,
l’ANC ha establert unes zones priorità-
ries d’actuació, la majoria de les quals a
l’àrea metropolitana de Barcelona. Són
comarques, ciutats i barris on creu que
hi ha més marge per fer créixer la base
independentista.

Resumint, des d’un punt de vista co-
marcal l’ANC centrarà la seva campan-
ya en el Baix Llobregat, el Barcelonès, el
Maresme, el Vallès Occidental, el Vallès
Oriental i el Tarragonès. Més concreta-
ment, a nivell municipal l’entitat posarà
el focus en Badalona, Barberà, Castell-
defels, Cerdanyola, Cornellà, Esparre-
guera, Esplugues, Gavà, Granollers,
l’Hospitalet, la Llagosta, Martorell, Mo-

llet, Olesa de Montserrat, Parets, el Prat
de Llobregat, Ripollet, Sabadell, Sant
Adrià de Besòs, Sant Andreu de la Bar-
ca, Sant Joan Despí, Santa Coloma de
Gramenet, Santa Perpètua, Viladecans i
Premià de Mar, entre altres. Una llarga
llista de ciutats que majoritàriament es
concentren a l’àrea metropolitana de
Barcelona. Precisament a la capital ca-
talana, l’ANC prioritzarà la seva actuació
en cinc districtes en concret: Horta-Gui-
nardó, Nou Barris, Sant Andreu, Sant
Martí i Sants-Montjuïc.

És per tot plegat que l’entitat mobi-
litzarà voluntaris d’arreu del país per
garantir que les accions de la campanya
es puguin dur a terme en aquestes zones
on no gaudeix de tant arrelament.

L’àrea metropolitana, clau

Arnau Nadeu
BARCELONÈS NORD

Infografia: Oscar Murillo / Línia

» L’ANC engega la campanya ‘Fem futur’ perquè el Sí s’imposi en un eventual referèndum independentista
» Jordi Sánchez anima tothom a implicar-se en la “recta final” del procés per aconseguir un estat propi
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Badalona

Els metges de l’Hospital
Municipal denuncien col·lapse

SANITAT4El comitè d’empresa
de l’Hospital Municipal ha de-
nunciat demores de més de 6 ho-
res per atendre pacients al centre
hospitalari. Una situació per al
qual els sindicats assenyalen dos
responsables. D’una banda, la
“falta de previsió” de la direcció.
De l’altra, les retallades que s’han
traduït en el tancament de llits.

En aquest sentit, sindicat Met-
ges de Catalunya ha reclamat a la
Generalitat la reobertura de llits
de l’Hospital dels Germans Trias
i Pujol. En declaracions a Ràdio
4el 12 de gener, el seu president,
Jordi Cruz, va demanar al Govern
la recuperació dels 1.200 llits
d’hospital a Catalunya, tancats
com a mesura de les polítiques
públiques de retallades. 

Entre altres coses, Cruz va as-
segurar que les darreres setma-
nes molts centres sanitaris s’han
col·lapsat a causa de la grip, com
per exemple l’hospital de Can
Ruti. Segons el president de Met-
ges de Catalunya, l’hospital ha ha-
gut d’ajornar les darreres set-
manes operacions quirúrgiques
no urgents per poder destinar llits
als malalts que presentaven un
quadre de grip més greu.

Cruz assegura que tot i el
Pla Nacional d’Urgències que
elabora el Govern, els hospitals
públics necessiten més recur-
sos tècnics i humans. A més, el
president del sindicat s’ha
mostrat decebut per la partida
prevista per a sanitat als pres-
supostos del 2017.

L’assemblea del CF Badalona
vota avui el conveni de l’estadi
NOU ESTADI4Si la negociació
pel conveni d’ús del nou estadi
fos una competició futbolística,
ahir s’hauria celebrat la gran fi-
nal. A partir de les set de la tar-
da l’assemblea de socis del CF
Badalona discutia l’aprovació o
rebuig de la proposta que l’A-
juntament havia posat sobre la
taula. A l’hora del tancament d’a-
questa edició, l’assemblea enca-
ra no havia acabat però tot sem-
blava indicar que els socis do-
narien el seu vistiplau a l’acord.

Ara bé, el principal recel del
club fins a última hora era la ges-

tió de la publicitat a l’estadi, el
punt en el qual la junta directi-
va i l’Ajuntament partien de
postures més distants.

Tot i que el principi d’a-
cord entre les dues parts esta-
blia que seria l’empresa muni-
cipal Engestur qui gestionaria
els ingressos publicitaris, el
club demanava més concreció
al govern municipal. “No sabem
quin cost suposaria per al club”,
deia ahir el president, Miguel
Ángel Sánchez. “Si no ho con-
creten, jo seré el primer que vo-
tarà que no”, afegia.

Els veïns aproven la gestió
municipal amb un 5,2

VALORACIÓ4Els veïns de Bada-
lona valoren amb una nota mitja-
na de 5,2 la gestió pública del go-
vern municipal de Dolors Sabater,
segons les dades extretes de l’en-
questa de serveis municipals feta
per l’Ajuntament.

En una escala de 0 a 10, el
37,1% dels veïns aprova la gestió
municipal, un de cada quatre la va-
lora amb un notable i el 3,6% li
dóna un excel·lent. D’altra banda,
el 27,5% la suspèn.

L’enquesta també preguntava
a la ciutadania el seu grau de sa-
tisfacció per viure a la ciutat. En
aquest capítol, el 33% de la po-
blació va manifestar estar molt sa-
tisfet de residir a Badalona i un
48,3% va dir estar simplement sa-
tisfet. El volum de veïns que no es-
tan conformes amb viure a la ciu-
tat no arriba a una quarta part.

L’enquesta també reflecteix
que el 97% de veïns coneix Xavier
García Albiol i un 78% Sabater.

POLÈMICA4La història de
Guanyem Badalona en Comú
(GBeC) i Javi López ha acabat
com un divorci en dos actes.
Després que l’exregidor d’Es-
pais Públics decidís abandonar
el govern municipal el passat
abril, ara ha fet efectiva la seva
baixa com a militant de la for-
mació. “GBeC no ha canviat en
res des que vaig marxar”, asse-
gura López en declaracions a Lí-
nia Nord. López també qualifi-
ca Guanyem d’”endogàmica i
piramidal”. “Si no estàs a la part
alta de la piràmide, no compten
amb tu”, etziba.

L’exregidor considera que la
formació no respecta el seu codi
ètic pel fet de no publicar una re-
lació completa dels seus ingres-
sos i despeses, així com informes
de les reunions del grup muni-
cipal. “Guanyem no ha contestat
cap de les peticions que els hi he
fet en aquest sentit”, diu López.
“Tampoc sobre la reclamació de

conèixer al detall la informació
sobre el Pot Comú”, afegeix en
relació amb la campanya inicia-
da per GBeC, que destinarà part
de l’excedent dels sous dels re-
gidors i l’alcaldessa, Dolors Sa-
bater, a projectes veïnals.

En aquest sentit, la formació
defensa la transparència del pro-
jecte i avui ha convocat una ses-
sió informativa a l’Ateneu Carme
Claramunt. D’altra banda, Guan-
yem rebutja la resta de críti-

ques i considera que la formació
respecta el seu codi ètic. “L’estem
complint”, assegura la seva por-
taveu, Anna Pérez. “Respectem
la decisió de López i li agraïm la
feina feta”, afegeix, alhora que re-
marca que la renúncia de l’ex-
regidor és individual i no preveu
que provoqui més baixes de mi-
litants o simpatitzants de Podem.
La formació lila és integrant de
Guanyem i López és membre del
seu Consell Ciutadà.

López, en una imatge d’arxiu. Foto: Arxiu

L’exregidor Javi López trenca
definitivament amb Guanyem
» L’exresponsable d’Espais Públics es dóna de baixa de la formació
» Guanyem agraeix la feina de López i qüestiona les seves crítiques 

La Fura dels Baus | Nou pla d’ocupació
La companyia teatral La Fura dels Baus, la Fundació Laboral de la Construcció

de Catalunya i l’Ajuntament, a través de l’Institut Municipal de Promoció de
l’Ocupació, han posat en marxa un projecte dirigit als joves en situació d’atur,

que rebran formació en habilitats multidisciplinàries d’arts escèniques.
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Sant Roc aconsegueix que
Movistar instal·li fibra òptica

CONNEXIONS4Després de dos
anys de reclamacions i mobilit-
zacions, Movistar ha instal·lat
una línia de fibra òptica a Sant
Roc. La Fundació Ateneu Sant
Roc, el Col·legi Lestonnac i la Pa-
rròquia de Sant Roc esperen
que aquesta nova connexió sig-
nifiqui un pas endavant per su-
perar la fractura digital que afec-
ta el barri. “Ens permetrà recu-
perar part de la normalitat i
oferir a centenars de veïns cur-
sos de formació digital, aules
d’estudi i activitats relacionades
amb l’ús dels ordinadors”, ex-
pliquen les tres entitats en un co-
municat conjunt. Els seus res-
ponsables recorden que a Sant

Roc, molts veïns només poden
accedir a Internet a través dels
serveis que ofereixen.

Tot i la instal·lació de la línia
de fibra òptica, les entitats asse-
guren que la fractura digital al
barri continua lluny de resoldre’s.
“Les instal·lacions es troben en
una situació molt deficient”. A
banda de la manca d’inversions
de les companyies telefòniques,
la fundació, el col·legi i la parrò-
quia recorden que molts veïns no
poden permetre’s la despesa que
suposa una connexió a Internet.
“Resoldre la fractura digital hau-
ria de ser una prioritat per les
companyies i les administra-
cions”, conclouen.

POBRESA4Els sense sostre que
dormen habitualment als carrers
de la ciutat estan sent enviats a
Barcelona durant l’onada de fred
que aquests dies afecta tot el país
i que ha fet que els termòmetres
baixin dels zero graus. La decisió
s’emmarca en l’activació del Pla
Específic Municipal (PEM) per
fred per part de l’Ajuntament i del
Pla Territorial de Protecció Civil
de Catalunya (PROCICAT) per
part de la Generalitat.

Concretament, les persones
que  dormen al carrer reben ai-
xopluc al Centre d’Urgències i
Emergències Socials de Barcelo-
na (CUESB), que ofereix un ser-
vei d’atenció psicosocial perma-
nent, que atén qualsevol situació
d´urgència i d´emergència social.
L’equip del CUESB està format
per psicòlegs, treballadors so-
cials i tècnics, especialitzats en
ĺ atenció en crisi. L’operatiu el co-
ordinen els Serveis Socials de
l’Ajuntament, la Creu Roja, Fol-
re, Càritas i Fundació Roca i Pi.

El punt de trobada s’ubica a la
seu de l’entitat Folre, al carrer
d’Arnús. Des d’allà, voluntaris
de la Creu Roja acompanyen les
persones sense sostre al CUESB.
Paral·lelament a aquesta inicia-
tiva, l’Ajuntament fa a una crida
als veïns perquè informin la Guàr-

dia Urbana en cas de veure a la
ciutat alguna persona dormint al
carrer, en el marc de la campan-
ya municipal Ajuda’ns a ajudar.

VIA PÚBLICA
Més enllà de les emergències so-
cials provocades per l’onada de
fred, les baixes temperatures
també han obligat el consistori a
desplegar recursos extraordina-
ris per actuacions als carrers.

En aquest sentit, s’ha dispo-
sat de 15 tones de sal, així com
dels vehicles i del personal per
repartir-la per la ciutat, amb

l’objectiu de deixar les vies prin-
cipals i accessos a Badalona en
bon estat per tal de garantir la
circulació sense perill, sobretot
a l’accés a l’Hospital Germans
Trias i Pujol i a les carreteres de
la Conreria i de la Vallesana.

D’altra banda, l’Ajuntament
també recomana consultar l’es-
tat de la xarxa viària abans de
sortir de casa, evitar desplaçar-
se de nit si no és necessari, dis-
posar d’una reserva mínima de
medicaments per a la gent
gran i evitar els canvis sobtats
de temperatura.

El punt de trobada s’ha ubicat a la seu de l’entitat folre. Foto: Arxiu

‘Operació Fred’: els sense 
sostre són atesos a Barcelona

L’Ajuntament retira la placa
d’homenatge a Fernández Díaz
TARAJAL4L’Ajuntament va reti-
rar ahir la placa d’homenatge a
l’exministre d’Interior, Jorge Fer-
nández Díaz (PP), col·locada pel
govern municipal de Xavier Gar-
cía-Albiol coincidint amb la inau-
guració del passeig marítim. La re-
tirada es produeix pocs dies des-
prés del documental Tarajal, que
mostra com la Guàrdia Civil -de-
pendent del ministeri de l’Interior-
va disparar bales de goma mentre

desenes de persones intentaven
creuar la frontera de l’estat es-
panyol a Ceuta nedant el 6 de fe-
brer de 2014. Fernández Díaz era
al capdavant del ministeri.

D’altra banda, el Ple municipal
ja va aprovar una moció per de-
manar la dimissió de Fernández
Díaz, arran del cas Antifrau.

Albiol ha acusat el govern de
basar la seva política en l’odi i ha
criticat TV3 per emetre Tarajal.
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200. Número rodó. Efemèride
que no és poca cosa. Avui Línia
Nord arriba al bicentenar d’edi-
cions, i ho fa des d’una posició de
lideratge: som la publicació de re-
ferència periodística a la comar-
ca. “Quin mèrit, seguir sortint en
paper cada setmana!”, ens dieu
molts. Sorpresa barrejada amb
dosis variables d’admiració. Això
és el que es desprèn de les vostres
felicitacions, algunes de les quals
recollim en aquest suplement
especial. I no ens ha d’estranyar
que sigui així, perquè els primers
a matar el paper abans d’hora
som nosaltres: els periodistes.

Quin gremi, el nostre! Sem-
pre posant dates de caducitat al
que fem, als suports que utilitzem,

al que representem. I ves per on,
aquí estem: celebrant el número
200 d’un setmanari que ha sabut
trobar en el format paper i en fu-
gir de l’allau digital la seva raó de
ser. Contradient les profecies
apocalíptiques. Deixant que la ca-
ducitat la poseu vosaltres, els
lectors i els anunciants –còmpli-
ces fidels–, en funció de si us som
útils o no. Aplicant sentit comú a
aquest monstre de la immedia-
tesa que ens devora. Defensant els
valors tradicionals del periodis-
me. La feina ben feta.

I dia rere dia veiem que, a di-
ferència del que prediquen al-
guns –i certes enquestes muni-
cipals–, ens valoreu perquè fem
les coses amb reflexió, amb rigor,

amb pluralitat. En paper, i tam-
bé en digital, però sobretot en pa-
per. I als barris. Amb vosaltres.
Amb els veïns i els comerciants.
Parlant del que us toca de prop,
sigui nou o no. Cridaner o no.
Aportant-vos valor. Allò de les co-
munitats de lectors, però de
debò. El dia a dia. La teva truca-
da queixant-te d’una informació
que no et fa el pes. El feedback
més enllà del comentari web.

Sempre he pensat que, men-
tre tingui sentit el que fem, Lí-
nia Nord tindrà futur. I crec que
fins ara, modestament, ha estat
així. Ja ens ho direu vosaltres,
quan no ens trobeu útils. De mo-
ment, nosaltres anem per feina
i us ho posarem difícil.

COMUNICACIÓ4El setmanari
Línia Nord edita avui el seu nú-
mero 200 consolidant el liderat-
ge en difusió al Barcelonès Nord.
La capçalera, fundada l’any
2010 –aleshores com a Línia
Badalona–, revalida la seva pre-
sència territorial i es confirma
com la publicació de referència
periodística a la comarca, amb
15.038 exemplars setmanals sot-
mesos al control d’OJD-PGD.

Coincidint amb aquesta efe-
mèride, l’empresa editora anun-
cia un ambiciós pla de rellança-
ment progressiu per incremen-
tar continguts, paginació i difu-
sió en els mesos vinents. L’ob-

jectiu és poder seguir creixent en
un context econòmic que co-
mença a donar símptomes de re-
activació. En aquest sentit, els
plans de la capçalera passen per
incrementar el seu pes i arrela-
ment als barris menys cèntrics de
Badalona, Santa Coloma, Sant
Adrià, Montgat i Tiana.

Línia Nord pertany al Grup
Comunicació 21, que edita en xar-
xa una vintena de capçaleres de
proximitat i distribueix 418.617
exemplars certificats a la ciutat de
Barcelona i l’àrea metropolitana,
aconseguint arribar a nous targets
de lectors complementaris als de
la premsa generalista.

Línia Nord es consolida
» El setmanari arriba avui a les 200 edicions revalidant el lideratge al Barcelonès Nord

Anem per feina
Per Arnau Nadeu, director editorial de la xarxa de periòdics Línia

Especial Línia Nord 200
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Línia Nord arriba al 200
Dolors Sabater
Alcaldessa - Badalona (Guanyem)
Només amb mitjans forts i independents podem ga-
rantir que els veïns i veïnes tinguin la suficient in-
formació per participar amb garanties en la gover-
nança de les nostres ciutats. És per això que com a
alcaldessa vull felicitar Línia Nordper haver acon-
seguit, en aquests 200 números, construir un mo-
del de mitjà de proximitat que respon a aquestes ne-
cessitats i que, per tant, ajuda a construir un país i
una Badalona més participativa i democràtica.

Núria Parlon
Alcaldessa - Santa Coloma (PSC)
Vull aprofitar els 200 números de Línia Nord per
felicitar tot l'equip del setmanari per la seva tas-
ca de proximitat a la realitat de les ciutats del Be-
sòs i el Barcelonès Nord. La professionalitat, el
bon contrast de la informació, la pluralitat i ser
una tribuna oberta a l'activisme social són alguns
dels elements que donen valor a un projecte in-
formatiu que albira futur! Per molts anys! 
Endavant!

Joan Callau
Alcalde - Sant Adrià (PSC)
El periodisme local, en un món cada cop més globa-
litzat, és una aposta valenta per donar a conèixer allò
que passa en el nostre entorn més proper i un com-
promís de servei als ciutadans. Els 200 números de
Línia Nordsón un exemple de l’esforç de tot un equip
humà per divulgar aquella informació de proximitat
que no té espai als mitjans generals i, per tant, per di-
fondre una altra realitat. Enhorabona a totes les per-
sones que heu fet possible aquests 200 números!

Rosa Funtané
Alcaldessa - Montgat (ERC)
Línia Nord és un espai de comunicació obert, trans-
parent i molt actiu. Recollir els esdeveniments del
nostre entorn ens fa estar més ben informats del
que passa a casa. Vull felicitar l’equip d'aquest set-
manari per la seva neutralitat, professionalitat i pa-
ciència. Diaris com el vostre, directe, aclaridor, ri-
gorós i pròxim ens faciliten les notícies i les opinions
de manera clara i entenedora. Us desitjo molts èxits
i encerts i una llarga vida per a Línia Nord. 

Xavier García Albiol
Cap de l’oposició - Badalona (PP)
Que un mitjà compleixi 200 edicions sempre és una
molt bona notícia, tenint en compte que no és una
tasca gens fàcil. Vull felicitar Línia Nord per l’efe-
mèride i pels molts anys informant els ciutadans de
Badalona de tot allò que passa a la ciutat. Les no-
tícies de proximitat són les que més ens afecten i dis-
posar d'un ventall de mitjans ampli on informar-
nos sempre és el més recomanable. Així que força
i a per 200 números més.

Aitor Blanc
Cap de l’oposició - Sta. Coloma (Som)
Felicitem Línia Nordpels seus 200 números. És de
vital importància l’existència de mitjans de comu-
nicació que donin veu al territori en el context de pro-
ximitat a la “gran Barcelona” i la seva marca, la qual
absorbeix la gran majoria de notícies arreu. Això, a
més de la bona tasca que es fa de contrast d’infor-
mació i de tractar temàtiques de col·lectius en llui-
ta, fa que també hagi de fer l’esforç d’arribar més a
la gent de les diferents poblacions.

Pedro Sánchez
Cap de l’oposició - Sant Adrià (C’s)
Ara que comencen a sorgir veus demanant que Fa-
cebook i Twitter posin mitjans per assegurar la ve-
racitat de les informacions que s'hi publiquen, cal
reivindicar que aquesta és una de les caracterís-
tiques de sèrie dels mitjans tradicionals. Per
això, resulta esperançador que una publicació lo-
cal com Línia Nord arribi al número 200 malgrat
la pressió dels missatges curts i la comunicació au-
diovisual. Felicitats! 

Francesc Garcia
Cap de l’oposició - Montgat (CiU)
Sempre m'he sentit identificat amb Línia Nord,
una publicació que es preocupa pel món local de
petit format, pels barris i les entitats, pels boti-
guers, sempre de forma personalitzada. Celebrar
el número 200 significa celebrar la consolidació
d'un estil propi que fa falta. Un estil independent
i assenyat que dóna llum als problemes quoti-
dians de Montgat. Desitjo que aquest sigui el pri-
mer de molts 200 números, felicitats i encerts!

Olga Rué
Cap de l’oposició - Tiana (CiU)
Línia Nordés periodisme km.0 o periodisme de pro-
ximitat. Ens posa a l'abast informació d’allò que pas-
sa no només al nostre municipi, sinó també a mu-
nicipis com Montgat i Badalona, amb els quals els
tianencs i les tianenques mantenim molts vincles.
Voldríem animar-vos a seguir publicant i donant veu
a la ciutadania i aprofitem per felicitar-vos per la fei-
na feta durant tot aquest temps, en què la crisi ha
fet que la vostra tasca no sigui fàcil de tirar endavant.

Ester Pujol
Alcaldessa - Tiana (PSC)
El fet que una publicació comLínia Nord arribi als
200 números és una gran notícia. Per a tots. Es-
pero que mai no perdeu de vista com en sou d’im-
prescindibles i que sigueu conscients que la vos-
tra tasca no només ens ajuda a estar informats, sinó
que també crea eixos de cohesió social i cultural.
Des de Tiana us demanem que no perdeu mai el
rigor, la proximitat i la sensibilitat per tot allò lo-
cal. Moltes felicitats i per moltíssims números més.
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» Nombroses veus del món de la política, l’esport i del teixit cultural, 
associatiu i comercial de la comarca valoren l’efemèride del setmanari

Joaquín Nocete
Fed. de comerciants de Badalona
El periòdic Línia Nord és una iniciativa molt ne-
cessària en l’àmbit local de Badalona i el conjunt
del Barcelonès Nord. Està molt al dia de l’acti-
vitat i les reivindicacions del petit comerç de la
seva zona. D’altra banda, sempre és d’agrair que
la seva línia editorial sigui el més plural possi-
ble. A més, valorem molt que aquesta sempre està
a favor del comerç de proximitat. Enhorabona
pels vostres 200 números!

Igor Ventura
Centre Comerç Badalona
El vostre periòdic de proximitat Línia Nord és un
mitjà de comunicació molt amè, simpàtic i obert,
que conté informació molt local però totalment
necessària. Per altra banda, per a nosaltres, els
comerciants, serveix com a altaveu de les activi-
tats que fem al llarg de tot l’any i de les peticions
i demandes que fem des del sector. Us volem fe-
licitar per mantenir-vos després de 200 núme-
ros. Per molts més!

Maria Teresa Castellví
Fondo Comerç
El setmanari Línia Nord és un periòdic que sem-
pre ens ha tractat de forma molt fidel i molt co-
rrecta. Sempre heu posat el que us hem dit, no
us heu inventat res, com sí que han fet altres dia-
ris. Per altra banda, és molt important per a no-
saltres tenir notícies del que es cou a la ciutat i,
en aquest sentit, vosaltres ho feu palès a la vos-
tra publicació. Moltes felicitats pels vostres 200
números! 

Yeho Gel
ACIST Tiana
Des d’ACIST Tiana volem felicitar-vos pels 200
números. El setmanari de la comarca del Barce-
lonès Nord, Línia Nord, és un bon mitjà de co-
municació per fer-nos més visibles comercialment,
i que multiplica el ressò, dins i fora de Tiana, de
tots els nostres projectes, activitats i iniciatives,
les quals desenvolupem en diferents punts del nos-
tre municipi. Aprofitant aquesta efemèride, us vo-
lem desitjar que feu molts números més!

Óscar Palma
Centre comercial Passeig de la Salut
El setmanari Línia Nord ens permet difondre les
diverses activitats que organitzem al llarg de l’any
des del nostre eix comercial. Ens ajudeu molt, sou
un diari proper amb el comerç de proximitat i
tracteu temes importants d’actualitat de la ciu-
tat. D’altra banda, ens doneu veu per expressar-
nos i explicar allò que fem en el nostre dia a dia.
Moltes felicitats per la vostra feina i pels vostres
200 números!

Laia Muñoz
Aci Santa Coloma
Des de l’Agrupació del Comerç i la Indústria de San-
ta Coloma us volem felicitar pel vostre número 200.
Línia Nord uneix el Barcelonès Nord, un espai de
ciutats diverses amb problemes comuns i proble-
màtiques comercials semblants. Seguiu explicant-
nos les històries i notícies que passen molt a prop
nostre, perquè la proximitat, en el comerç i en el vos-
tre cas en la comunicació, és un valor afegit a po-
tenciar i preservar. Per molts números més!

Paqui Hinojosa
ACISM Montgat
El setmanari comarcal Línia Nord és un mitjà de
comunicació de proximitat que ens permet do-
nar a conèixer les diferents activitats que portem
a terme a l'Associació de Comerços i Serveis de
Montgat al llarg de tot l'any. A més, el seu equip
de periodistes ho fa de manera propera i pro-
fessional. Per aquest motiu us volem donar l’en-
horabona per aquests 200 primers números de
la vostra publicació.

Sigfrido Ramos
FAVBdn
Felicitats per aquests  200 números, un exemple clar
de continuïtat informativa i de compromís social amb
la nostra ciutat. Moltes felicitats, doncs, per haver-
hi arribat! Ens congratulem que la ciutat de Bada-
lona, els nostres districtes i barris, disposin d’un mit-
jà de comunicació de proximitat que doni veu als
veïns i veïnes, així com a tots els que hi vivim. Us en-
coratgem a continuar en aquesta Línia informativa,
veraç i propera en pro d’una ciutat millor. 

Josep Maria Monferrer
Entitats veïnals de la Mina
L’Associació de Veïns de La Mina i la Plataforma
d’Entitats del barri us volem felicitar pels 200 nú-
meros publicats. No és fàcil parlar de la comple-
xitat dels barris i més si, com a La Mina, són tan
crítics i difícils d’analitzar. El més fàcil és parlar
d’anècdotes i si són morboses millor. Volem ex-
pressar que no heu optat pel morbo i que, dintre
de les vostres possibilitats reals, heu jugat net amb
La Mina. Continuarem treballant junts. 

Tomás Fernández
FAVGRAM
Volem felicitar Línia Nordper la seva trajectòria fins
a arribar al número 200. Hem tingut un contacte
directe amb aquesta publicació, que ha recollit les
nostres reivindicacions, donant veu al moviment
veïnal. Esperem i desitgem que totes les nostres llui-
tes arribin a les nostres veïnes per mitjà dels nos-
tres moviments activistes i de mitjans de comuni-
cació com Línia Nord. Felicitats per aquest número
200 i que en siguin molts més!



| 16 línianord.cat 19 gener 2017 Especial Línia Nord 200

David Guerrero
FAMPAS Badalona
Sens dubte heu estat una peça clau per entendre
la realitat local, moltes vegades allunyada del fo-
cus dels grans mitjans. La feina de petites entitats
com la nostra ha estat recollida en aquests 200 nú-
meros i compartida amb el veïnat de les nostres ciu-
tats i amb l'univers digital que ens envolta. Felici-
tats per la gran tasca que feu! I ànims! Que teniu
l'exclusiva de grans històries amb protagonistes que
escapen de la vista dels gegants! 

Lourdes Fernández
Castellers de Badalona
Felicitats i gràcies Línia Nord! Felicitats a tot l'e-
quip que conforma la vostra redacció, per la gran
tasca que hi ha darrere de cadascun dels 200 nú-
meros i que ens acosta a la informació i actualitat
més propera i local. I gràcies per fer pinya amb les
entitats, per ser l'altaveu de les nostres activitats.
Donant-nos visibilitat, ens ajudeu dia rere dia a fer-
nos una mica més grans. Enhorabona i endavant
amb aquesta gran tasca!

Toni Forteza
Círcol Catòlic de Badalona
Línia Nord és molt més que 200 números de dia-
ri. És una de les eines que ens ajuda a construir un
espai comú entre els pobles d'aquesta petita co-
marca. Per ser un veritable espai humà, les ciutats
necessiten gent, associacions, projectes... i un pe-
riodisme proper i implicat. Línia Nordn'és un exem-
ple. Us volem felicitar i agrair el tracte que doneu
a les entitats del territori. Que aquests 200 exem-
plars siguin només la palanca per als pròxims 200! 

Jordi Villacampa
Club Joventut Badalona
Des del Divina Seguros Club Joventut Badalona
volem fer arribar la nostra més sincera enhorabona
a la família de Línia Nord pels 200 números. Fe-
licitats per la feina ben feta, per apropar-nos a l'ac-
tualitat i per informar-nos amb professionalitat
dels fets que ens toquen de més a prop. Sou un
exemple de periodisme de proximitat i una refe-
rència per a la gent del territori. De nou, felicitats
i que en siguin molts més!

Pedro Jesús Fernández
PAH Badalona
Per als que dediquem el temps als moviments so-
cials, sabem que són pocs els mitjans que informen
de les entitats que s’ocupen del problema de mol-
tes persones que no poden viure amb dignitat i és
una gran sort disposar de Línia Nord. Ens informa
del que passa en cada una de les ciutats de la co-
marca, moltes vegades ignorades. Endavant amb la
informació de proximitat. El vostre treball és im-
prescindible per fer visible allò que també existeix.

Jaume Allepuz
Castellers de Santa Coloma
Ens complau felicitar-vos per la publicació del nú-
mero 200 de Línia Nord, on totes les veus són es-
coltades i tota petita notícia és important, tracta-
da amb tot el rigor i l’objectivitat que es mereix. I
com diem al món casteller, us desitgem força, va-
lor, equilibri i seny. Força per continuar treballant,
valor per buscar la millor notícia, equilibri per ex-
plicar-la amb tota objectivitat i seny per saber arri-
bar a tothom. Per 200 números més, com a mínim!

Miquel Serra
La Colmena - Santa Coloma
Moltes felicitats pel vostre número 200! La Col-
mena celebra aquest any els seus 100 anys i sa-
bem les dificultats  que representa tirar endavant
un projecte com el vostre, any rere any. Us ani-
mem a continuar amb aquesta línia seriosa d'in-
formació, que ajuda tots els ciutadans i també to-
tes les entitats culturals, com la nostra. Us
agraïm especialment el vostre suport en l’any del
nostre centenari.

Miguel Ángel Sánchez
CF Badalona
Des del Club de Futbol Badalona volem felicitar
el setmanari comarcal Línia Nord per la pro-
fessionalitat que ha demostrat en el dia a dia com
a mitjà de comunicació de premsa escrita. Apro-
fitem aquests 200 números per desitjar molts
anys d’èxits al vostre setmanari i també esperem
que tots junts puguem en futur gaudir dels
nostres propis èxits, que estic segur que arriba-
ran ben aviat.

José Aneas
Snatt’s Sant Adrià
Volem felicitar Línia Nord per aquesta edició nú-
mero 200 i agrair que facin possible aquest pe-
riodisme de proximitat tan necessari avui dia. Per
a entitats esportives com el Bàsquet Femení Sant
Adrià, tota ajuda en la difusió de la nostra tasca
és molt positiva i útil, i és precisament per això
que animen el setmanari Línia Nord a continuar
per aquest camí amb la mateixa il·lusió i encert
que fins ara.

Vicente García
Catgas Santa Coloma
Des del club que presideixo vull felicitar Línia Nord
per aquesta efemèride. No ha de ser fàcil arribar
al número 200 d’una publicació d’àmbit local en
un món on la informació digital i les xarxes socials
ofeguen els mitjans de comunicació més tradicio-
nals. Per a una entitat com la nostra, la premsa de
proximitat i de qualitat és una eina indispensable
que ens fa créixer, i en aquest sentit Línia Nord és
un exemple. Us encoratgem a seguir així!
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Jose Téllez
Guanyem Badalona en Comú
Arribar a 200 números explicant la informació de Ba-
dalona no és fàcil. El Línia és l’exemple de quan el
capital privat es posa al costat d’un servei públic com
el dret a la informació, un element bàsic i impres-
cindible si volem fer evolucionar la democràcia ac-
tual. Així ho hem fet amb processos participatius i
el foment de la democràcia directa. Badalona s’ha
transformat en un laboratori democràtic i elLíniaha
de jugar un rol important en explicar aquest canvi. 

Àlex Mañas
ICV-EUiA Badalona
El comerç, el moviment veïnal, les empreses, la cul-
tura o la tasca de les entitats han omplert les pàgi-
nes de 200 números, que es diu aviat en un mitjà lo-
cal, del Línia Nord. Una publicació que connecta amb
la quotidianitat sense oblidar el seu compromís glo-
bal i amb els problemes de la gent i del país. Un mit-
jà que ens ha demostrat que la premsa local és glo-
bal i de qualitat. Felicitats a l’equip humà que el fa
possible i que gaudim de molts centenars més!

Ferran Falcó
CiU Badalona
Quan el Línia va arribar a Badalona, vaig tenir
dos pensaments. D'una banda, satisfacció que un
mitjà que ja s'editava a molts altres llocs del país
aterrés a la ciutat. De l'altra, la temença de pen-
sar si podria aguantar en una ciutat on altres ini-
ciatives com aquesta havien fracassat. Però
avui puc afirmar que el Línia ha sabut acreditar
dedicació i coneixement suficient per ser avui un
mitjà de referència per a molts badalonins. 

Oriol Lladó
ERC Badalona
Línia Nord és un mitjà d’èxit que ha sabut trac-
tar la informació de proximitat de manera ob-
jectiva donant veu a les persones afectades. Una
combinació de rigor i voluntat de tractar temes
propers a la ciutadania. Un mitjà adaptat al nou
temps, present també a les xarxes socials. En-
horabona, molta sort i encerts! Espero seguir-
vos per molt temps més com a font, com a ciu-
tadà i també com a professional del periodisme!

Álex Pastor
PSC Badalona
Moltes felicitats pels 200 números del Línia Nord.
Des del PSC us volem agrair l’esforç i dedicació per
fer arribar la informació arreu de la ciutat. La com-
plexitat i diversitat social de Badalona fa que la prem-
sa local esdevingui quelcom més que una eina co-
municativa. És també un mitjà de cohesió social, una
font d'informació dels ciutadans i un mitjà de pro-
ximitat entre els representants polítics i la ciutadania.
Per tot això i més, moltes gràcies i felicitats.

Juan Miguel López
Ciutadans Badalona
Quan l’aleshores Línia Badalona va celebrar els
seus 100 números, Ciutadans-C’s no era present
a l’Ajuntament de Badalona. Avui, a més de ser
presents al consistori, som la primera força de l’o-
posició al Parlament de Catalunya. Aquesta plu-
ralitat s’ha de veure reflectida en els mitjans de
comunicació. Per això animem Línia Nord a tre-
ballar per aquesta visió més ampla de la societat
a través de la seva línia editorial. Felicitats!
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Número 100 · 21 de novembre de 2013 Número 111 · 8 de maig de 2014 Número 134 · 21 de maig de 2015

Número 137 · 18 de juny de 2015 Número 142 · 24 de setembre de 2015 Número 159 · 11 de febrer de 2016

Número 176 · 16 de juny de 2016 Número 189 · 13 d’octubre de 2016 Número 190 · 20 d’octubre de 2016
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Exactament fa 587 dies que
és alcaldessa de Badalona.
Ha canviat Dolors Sabater

en aquest any i mig?
No. Crec que no he canviat. Conti-
nuo sent la Dolors, la mateixa. No
m’he tornat distant, segueixo sent
propera... I això em dóna tran-
quil·litat, perquè crec que és un
indicador que les coses van bé.
Que no hagi canviat vol dir que
anem pel bon camí.

És dur el desgast personal que
implica l’alcaldia d’una ciutat
com Badalona?
Home, sí... És dur des del punt de
vista del ritme de treball que im-
posa i perquè no tens totes les
eines per donar resposta a tot el
que voldries. Però, sobretot, el
que és dur de veritat, i això ja ho
havia viscut quan lluitava des de
fora de la institució, és aconseguir
fer front als adversaris que no
volen que s’aconsegueixi una so-
cietat justa, una ciutat igualitària,
sense privilegis i sense discrimina-
cions. Qualsevol transformació pro-
funda s’enfronta a grans interessos. 

Quins?
Els de les polítiques neoliberals,
que són molt agressives. Intenten
que no te’n surtis i que aquesta
lluita a favor de les persones, dels
més febles i de la justícia social, no
tiri endavant. Superar-ho costa.

Més enllà dels grans interessos,
però, què se sent, per exemple,
quan membres del col·lectiu de
persones amb diversitat funcio-
nal Badalona Capaç estripen
fotos de l’alcaldessa en plena
sessió plenària?
Bé, és evident que a nivell perso-
nal és dur, sobretot perquè, en
aquest cas concret, sóc una per-
sona que tota la vida he estat llui-
tant pels drets de les persones
amb diversitat funcional. A més,
l’alternativa que ha proposat el go-
vern crec que és molt vàlida...

...Després en parlarem i en
podrà fer una valoració política.
Ara li demanàvem més en clau
personal.
Sí, però és que vull remarcar que
estic molt contenta del projecte
que hem aconseguit plantejar
com a alternativa. Però bé, dit això
i tornant al que em pregunten, sap
greu que el joc polític porti a
aquest tipus de fets. En aquest cas,

sap greu sobretot per les famílies i
pels nanos, perquè es veuen em-
bolicats en la política partidista.

Tot plegat deu costar de pair...
Aquest és un dels aspectes de la
política institucional, el joc parti-
dista, pel qual m’he hagut d’enfor-
tir més. Però hi ha una eina molt

important, a nivell personal, que
acostuma a funcionar... Si tu saps
que estàs fent les coses bé i tens
clar que darrere d’alguns gestos hi
ha també certes voluntats políti-
ques soterrades, intentes que tot
plegat no et faci tant mal i busques
la manera de restablir el diàleg.

Coses com aquesta l’han fet pe-
nedir en algun moment del pas
que va fer quan va acceptar el
repte d’encapçalar la candida-
tura de Guanyem?
No, en cap moment. És veritat que

ser alcaldessa de Badalona implica
molta feina, molt esforç, molta de-
dicació i haver de fer front a mo-
ments desagradables, sobretot
quan la disconformitat s’expressa
agressivament o amb falta de res-
pecte, però em continua pesant
molt més la gran oportunitat que
comporta per al bé comú de la
ciutat estar en aquest càrrec. La sa-
tisfacció d’estar encapçalant les
polítiques de canvi profund que
estem impulsant compensa tota
la resta, encara que les coses vagin
més lentes del que voldries. 

Potser necessitarà quatre anys
més... Ha descartat totalment
tornar-se a presentar quan acabi
aquest mandat?
Aquest és un debat que està da-
munt la taula de l’organització.

Però vostè, a nivell personal, què
en pensa?
De moment no em puc pronun-
ciar al respecte.

Començàvem preguntant-li si
Dolors Sabater havia canviat en
aquest any i mig de mandat. I la
ciutat, en què ha canviat fins ara?
Penso que hi ha hagut una recu-
peració de la confiança en la ins-
titució. La participació ciutadana

ha estat molt real. Els consells i
els pressupostos participatius
han estat un missatge molt clar
que això va de veritat i la ciuta-
dania pot confiar en la promesa
de més transparència i participa-
ció. També ha canviat la manera
de solucionar els problemes. Els
agafem amb valentia i els donem
resposta, com s'ha demostrat ara
amb algunes qüestions que fa
molts anys que estaven encalla-
des i que es comencen a desen-
callar. S'ha recuperat la il·lusió en
la ciutat. Badalona pot ser d'una
altra manera.

I el Barcelonès Nord? La bona
sintonia entre les alcaldesses i
alcaldes de la comarca ha reper-
cutit en positiu en la ciutadania
en fets tangibles?
Potser la ciutadania encara no ho
està notant d'una manera pràctica,
tot i que en algunes zones, sobre-
tot a les fronteres entre les ciutats,
hi ha hagut resultats. Per exemple,
amb el conflicte de salut pública a
Sant Roc.

L'atenció a les persones drogo-
dependents?
Sí. Ho hem abordat conjuntament
amb Sant Adrià. La solució es va ar-
ticular amb molta rapidesa pel que

Entrevista

Dolors Sabater
Alcaldessa de Badalona

Text: A. Nadeu / A. Merino
Fotografia: F.J. Rodríguez

“No entenc per què Badalona Capaç
no accepta la nostra alternativa”

“S’ha recuperat

la il·lusió en la ciutat.

Badalona pot ser

d’una altra manera”



– Ha descartat tornar-se a presentar
quan acabi aquest mandat?

– Aquest és un debat que està
damunt la taula de Guanyem.

– Però vostè què en pensa?
– De moment no em puc

pronunciar al respecte.
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fa a les actuacions policials, de
salut i de prevenció. Es va impulsar
una resposta que es va notar de
seguida. Hi ha molt marge per mi-
llorar, però aquest abordatge
col·laboratiu, amb els municipis
mirant-nos de cara i no donant-
nos l'esquena, s'ha notat en coses
concretes al territori o en altres
àmbits com el Consorci del Besòs.

Centrant-nos en Badalona, acaba
de presentar la proposta dels
seus segons pressupostos. Cos-
tarà tant aprovar-los com l'any
passat?
Tenint en compte com van les ne-
gociacions, a mi em sembla que
anirà bé. Els pressupostos són una
eina molt important per fer les polí-
tiques de la ciutat i, per tant, con-
fiem en una oposició responsable
que en el curs de les negociacions
estigui prou d'acord amb com que-
den els pressupostos i hi pugui votar
a favor. Mai no es pot dir amb segu-
retat absoluta, però la percepció és
que anirà bé.

El PSC continua sent el partit
clau per poder aprovar els comp-
tes. Ha costat recuperar l'estabi-
litat amb els socialistes després
de l'amenaça d'una moció de
censura feta pel president del
seu grup municipal, Àlex Pastor?
No. Va ser una crisi que vam saber
gestionar molt bé, amb responsa-
bilitat i pensant en el bé comú de
la ciutat. Volem una Badalona
amb menys desigualtats, amb
drets per a tothom. S'ha fet bona
feina i estem en un moment idoni
per continuar governant amb el
suport del PSC.

Després de l'amenaça de moció
de censura, Albiol va oferir el go-
vern als socialistes. Immediata-
ment vostè va reunir-se amb
Àlex Pastor. Què es van dir?
Vam tractar el conflicte serena-
ment. Va haver-hi un reconeixe-
ment de precipitacions en algunes
de les coses que s'havien dit i vam
reafirmar que la ciutat havia fet un
canvi fonamental aconseguint que
la dreta no governés més. No po-
díem fer un pas enrere.

Amb qui la tensió continua de
forma constant és precisament
amb el PP. L'última topada ha
estat arran de l'informe encar-
regat a Jordi Colomer sobre el
contracte de neteja viària. No es
podria haver escollit algun altre
expert menys proper a la CUP?
El PP intenta distreure l'atenció
perquè hem descobert una cosa
molt important que qüestiona la
seva gestió política. Primer, dient
que això no era una auditoria, des-
prés desqualificant la persona per
la seva militància política i final-
ment ara ha dit que el procedi-
ment per contractar l'auditoria no
ha estat correcte, quan sí que ho
ha estat. Ells saben que anem de
veritat. Vam dir que revisaríem els
contractes i ho estem fent. Això
genera moltes incomoditats.

Va ser precipitat fer pública l'au-
ditoria externa abans que la in-
vestigació interna? Hi va influir el
fet que Barcelona hagués desta-
pat poc abans presumptes con-
tractes irregulars amb FCC?
Vam decidir que primer de tot vo-
líem analitzar amb profunditat el

contracte de neteja i això reque-
reix molt temps perquè és per
valor de més de 20 milions d'eu-
ros. Durant l'auditoria externa ja
es van fer molts contrastos amb
els tècnics municipals i l'empresa,
i arriba un moment en què jo tinc
a la taula un informe que diu que
hi ha un possible frau de 12,8 mi-
lions d'euros. En aquest moment
jo he d'actuar, no puc esperar a
contrastar-ho tot. Vam decidir
portar-ho a la Fiscalia perquè és la

meva responsabilitat i l'he d'assu-
mir. Sobre una presumpta preci-
pitació, la investigació interna es
deriva de l’externa.

Mentre la Fiscalia ja ha obert di-
ligències sobre el suposat frau,
ens pot avançar alguna cosa de
la investigació interna?
Encara no està tancada i no puc
donar informació al respecte.

Canviant de tema, al port ha co-
mençat el compte enrere per
construir-hi l’hotel. Que només
s'hagi presentat una oferta vol
dir que la subhasta ha tirat en-
rere les promotores?
En aquestes subhastes s'acostu-

men a presentar un màxim de tres
ofertes. No és tan estrany que se'n
presenti només una. La clàusula
que fa que el terreny torni a ser pú-
blic d'aquí a 99 anys és un factor
que potser ha tirat enrere algun
operador, però el que s'ha presen-
tat és molt reconegut i competent
en el sector. No en fem una valora-
ció negativa.

Ja estan preparats per l'impacte
turístic que pugui generar l'ho-
tel? Com farà canviar Badalona?
Abans de dissenyar el plec de con-
dicions ja vam determinar quin tu-
risme i quin tipus d'impacte no
volem a la ciutat. L'hotel està pen-
sat per a un turisme cultural, al
qual aspirem, vinculat amb l'esport
nàutic però també amb el món
empresarial i industrial. Està al cos-
tat de la zona metropolitana més
important que hi ha pel que fa a la
indústria: la de Badalona Sud.

El que de moment s’ha tirat en-
rere, o com a mínim s’ha aturat,
són els Mercadona de Badalona
Capaç. Just començar en parlà-
vem en clau personal, ara fem-
ho en clau política com li havíem
promès. Quina és la postura que
defensa l’alcaldessa respecte
d’aquest projecte? 
La meva postura, tenint en compte
la nostra alternativa i els riscos i in-
certesa jurídica que suposa l'altre
projecte, és no sotmetre a votació
l'aprovació final del PGM, tirar en-
davant l'alternativa i el diàleg amb
la Fundació. 

Sembla que els diversos partits
del govern no ho veuen igual...
Hi ha un punt de consens al go-
vern, que és trobar una alterna-
tiva per poder donar resposta a la
necessitat urgent de les famílies i
els usuaris de tenir un centre ocu-
pacional en condicions en un lloc
diferent al del Turó de l'Enric, per
no malmetre el medi ambient. Tot
plegat, desvinculat d'un conveni
amb Mercadona per no afavorir
les grans superfícies i perjudicar el
petit comerç. Amb aquest con-
veni estàvem permetent que hi
hagués unes superfícies comer-
cials a llocs on, amb el planeja-
ment urbanístic a la mà, no
haurien de ser-hi. Badalona Capaç
ens va posar unes condicions da-
munt la taula i el projecte que
nosaltres oferim les compleix.
Estem pendents de saber per què

la Fundació, malgrat això, no ac-
cepta l'alternativa.

Per què creu que la Fundació no
accepta l'alternativa si, com diu
vostè, compleix amb les condi-
cions que va posar?
No ho sé. No tinc una argumenta-
ció convincent que em faci en-
tendre per quin motiu la Fundació
no accepta aquesta alternativa.
Tampoc he pogut explicar direc-
tament a les famílies aquest pro-
jecte, tot i que vam acordar el 7
d'octubre amb la Fundació que
ho faríem. 

El que ja està a punt d’inaugurar-
se és el nou estadi municipal. Tot
i que ja s'ha arribat a un acord
amb el CF Badalona, l'entitat ha
afirmat sentir-se maltractada
per l'Ajuntament des de fa anys.
Quina part de responsabilitat hi
té el seu govern?
Aquest govern ha deixat de ven-
dre fum i d'enganyar el club. L'es-
tadi s'ha acabat dins el termini, tot
i haver incorporat la coberta.
Tenim un conveni acabat que ha
aconseguit encaixar les expectati-
ves del club en un marc legal pos-
sible, no com les promeses falses
fetes anteriorment. En tot aquest
periple el club ha patit enganys,
però no per part d’aquest govern,
el qual ha desencallat el procés.

El principal problema, doncs, és
que anteriors governs havien fet
promeses que no havien deixat
per escrit?
Sí, aquest ha estat un problema molt
important. I també s'havien posat
per escrit promeses no avalades jurí-
dicament pels serveis tècnics.

El CF Badalona havia amenaçat
de recórrer als tribunals i, de fet,
la via judicial és força present a la
ciutat. Per exemple, estan pen-
dents de si la Fiscalia obre una
causa contra Albiol per haver-se
mofat d’un presumpte “linxament”.
Amb denúncies com aquesta s'es-
tan judicialitzant les picabaralles
entre el govern i el principal par-
tit de l'oposició?
El senyor Albiol és senador, parla-
mentari i regidor, i tot el que ell diu
té molta rellevància. Quan diu una
cosa d'aquesta magnitud, que a
més genera odi, se li han de parar
els peus.

[Continua a la pàgina següent]

Entrevista

“Vam dir que 

revisaríem els

contractes públics 

i ho estem fent. 

Això incomoda”
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[Ve de la pàgina anterior]

L’origen d’aquest suposat “linxa-
ment” va ser l’estripada de Téllez el
12 d’octubre. Alguna vegada s’ha
penedit més de no ser a Badalona
que aquell dia en concret?
Aquell dia jo havia de ser a Bogotà.
Es tractava d’un acte important.
Era allà per reivindicar els grans
canvis que hem impulsat a Bada-
lona, i que tenen ressò mundial. És
evident que vam patir tots pel que
va passar, però crec que amb la uti-
lització que el senyor Albiol va fer

d’aquells fets, qui té molt per pe-
nedir-se és ell. L’ús tan extrem dels
gestos al final se li acaba girant en
contra, repercutint negativament
en la seva credibilitat fins i tot dins
de la seva formació. No li està do-
nant els resultats que esperava.

Si vostè hagués estat aquí aquell
dia, hauria passat el mateix? S’hau-
ria trencat la interlocutòria?
Hi ha una cosa clara: si hagués
estat aquí aquell dia, el lideratge
dels fets l’hagués tingut jo, i la ma-
nera com hagués actuat com a al-
caldessa de consens entre totes
les forces hauria aportat un paper
que només puc fer jo. Però crec
que fins i tot va ser interessant que
jo no hi fos, perquè la reacció tan
brutal del PP en contra de l’Ajun-
tament m’hauria afectat. Potser no
hi hauria hagut l’estripada, però
s’hauria considerat igual de greu
que jo hagués obert la porta per
entrar a l’Ajuntament.

La imatge de desobediència mos-
trada aquell dia va quedar diluïda
més tard, quan els regidors van
declarar davant del jutge que no
havien desacatat l’ordre judicial.
Per què no es va optar per reivin-
dicar fins al final la desobediència
com a eina política?
Aquell 12 d’octubre vam articular
una doble resposta perquè te-
níem la responsabilitat política de
fer front al fet que la justícia, ins-
trumentalitzada pel PP, es carre-
gués l’autonomia municipalista
d’aquella manera. Per una banda,
vam decidir que els treballadors
no vinguessin a treballar per pro-
tegir-los, però de l’altra vam voler
escenificar la desobediència, en el
sentit que ningú ens pot impedir
obrir l’Ajuntament. Aquesta des-

obediència és política, és concep-
tual, però en realitat administrati-
vament no ho és, perquè cap
polític pot estar impedit d’entrar al
seu consistori. I això és el que vam
defensar als jutjats: que no havíem
desobeït administrativament, per-
què no havíem fet venir a treballar
el personal del consistori, sinó que
simplement els regidors havien
accedit a l’Ajuntament perquè hi
tenen tot el dret. 

Més enllà de Badalona, la des-
obediència continua sobre la
taula a l’agenda política cata-
lana. Vostè és partidària d’insis-
tir en un referèndum pactat, tal
com preveu el nou Pacte Nacio-
nal pel Referèndum?
Bé, jo crec que és molt important i
molt interessant el que està pas-
sant ara: aquest gran consens que
hi ha envers el dret a l’autodeter-
minació del poble català. Tenim
tot el dret a fer un referèndum que
sigui vinculant, efectiu i amb totes
les garanties. Que sigui reconegut
internacionalment... Que no sigui
un altre 9-N, per entendre’ns. I dit
això, penso que és un bon exercici
demostrar aquesta inesgotable
voluntat de donar l’oportunitat al
govern espanyol de fer les coses
ben fetes, com han fet tants altres
Estats al món. Ara bé, sabem que
això té molt poc recorregut.

Si des de Madrid es tanca de nou
la porta al referèndum, com
vostè mateixa assumeix que pas-
sarà, veuria amb bons ulls la via
unilateral? Creu que l’espectre
polític dels ‘comuns’, en el qual el
seu partit en part s’emmarca, li
hauria de donar suport?
Aquest és un debat que hem de
tenir. Vivim en un dia a dia polític en
el qual els escenaris es van succeint
amb molta rapidesa. I crec que
hem de tenir la capacitat d’anar
prenent les decisions més cohe-
rents i més oportunes en cada mo-
ment. Per tant, jo no vull avançar
escenaris. Ara estem en l’actual, en
el del Pacte Nacional pel Referèn-
dum que comentàvem abans, i en
això treballem. I en aquest sentit,
vull remarcar l’experiència de Ba-
dalona, on precisament hem estat

capaços de demostrar que la lluita
per un país millor, socialment just i
que erradiqui la injustícia, només té
sentit si va junta amb la lluita per
l’autodeterminació. Aquestes dues
lluites no s’entenen si van separades,
només tenen sentit si van juntes. De

fet, el mateix Xavier Domènech va
demanar parlar amb mi com a re-
presentant d’aquesta important re-
ferència badalonina, que ha estat
capaç d’ajuntar opcions política-
ment tan diverses en un projecte
municipalista com aquest. 

No ens ha respost la pregunta...
[Somriu] Amb tot plegat vull dir que
és normal que nosaltres debatem
aquests temes profundament i que
ens hi posicionem pas a pas. Ara
estem en l’escenari actual i, per tant,
em vull centrar en aquest. Quan
sigui el moment ja em pronunciaré
al respecte de la seva pregunta.

Sigui com sigui, perquè hi hagi
referèndum, segons el presi-
dent Puigdemont és condició
sine qua non que hi hagi pres-
supostos. Vostè creu que la CUP
els ha de permetre tirar enda-
vant tal com estan plantejats?
Són acceptables des d’un punt
de vista d’esquerres?
És evident que els pressupostos són
l’eina bàsica per tirar endavant les
polítiques d’un país, i que aquest
país necessita pressupostos que
donin resposta a les gravíssimes ne-
cessitats socials i d’injustícia que pa-
teix la seva població, així com a les
demandes de ciutats com Bada-
lona, per exemple. Per tant, penso
que com més es negociï perquè si-
guin així, millor. Perquè siguin el
màxim de justos des d’un punt de
vista social, el màxim de radicals en
aquest sentit, que permetin atendre
tant com sigui possible les necessi-
tats socials que té el país... Jo crec
que s’ha de pressionar en aquest
sentit, que s’ha d’anar a buscar el
màxim, però necessitem que tirin
endavant. És a dir, necessitem que
els pressupostos hi siguin. Per tant,
jo diria que per part d’ambdues
bandes s’ha d’extremar al màxim la
negociació per fer-los possibles i han
d’acabar sent possibles, perquè els
pressupostos són una eina impres-
cindible. En aquest sentit, personal-
ment demanaria un esforç a banda
i banda i que finalment hi siguin.

“Necessitem que els pressupostos
de la Generalitat tirin endavant”

“La lluita per un

país més just només

té sentit si va junta

amb la lluita per

l’autodeterminació”“És un bon exercici

insistir en el

referèndum pactat,

però sabem que té

molt poc recorregut”

“Amb mi potser

no hi hauria hagut

l’estripada el 12-O,

però s’hauria 

considerat igual de

greu que jo hagués

obert l’Ajuntament”

L’alcaldessa Sabater acaba la conversa 
reivindicant de nou que no ha 

canviat, que segueix sent la Dolors. 

I, de fet, és cert que afronta les entrevistes
com abans d’ocupar aquest càrrec: 

sense demanar per avançat el qüestionari, 
com sí que fan molts altres polítics. 

Continua respectant, doncs, 
la feina dels periodistes.
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Santa Coloma

DROGODEPENDÈNCIES4La Ge-
neralitat preveu que el nou Centre
d’Atenció i Seguiment (CAS) de les
addicions i la salut mental instal·lat
al recinte Torribera atengui 200
persones durant el 2017. Unes
primeres visites que després el per-
sonal mèdic pot derivar als serveis
d’atenció psiquiàtrica, psicològica
o de medicina interna.  

El nou CAS colomenc, que Lí-
nia Nord ja va avançar que podia
ubicar-se a Torribera, representa
un pas endavant en el treball con-
junt d’atenció a les drogodepen-
dències al Barcelonès Nord.  El nou
servei s’ubica al Centre Doctor
Emili Mira, forma part de l’Insti-
tut de Neuropsiquiatria i Addic-
cions i s’integra al Servei Català de
la Salut, dependent de la Genera-
litat. Tot i això, es coordina amb les
àrees bàsiques de salut dels barris
de Can Mariner, Singuerlín, San-
ta Rosa i Fondo.

Fins ara Santa Coloma no
disposava d’un CAS propi i les

persones que requerien atenció
per addiccions havien d’anar a l
CAS Delta de Badalona. En
aquest sentit, a l’octubre Bada-
lona i Sant Adrià havien recala-
mat a Santa Coloma assumir co-
ordinadament l’atenció a les per-
sones drogodependents. Ara, la
ciutat ha fet aquest pas endavant,
tot i que el CAS només atendrà
persones drogodependents amb
transtorns mentals.

Fins ara aquesta tasca era as-
sumida totalment pels dos muni-
cipis veïns, generant fins i tot si-

tuacions de col·lapse en serveis
com la sala de venopunció mòbil
instal·lada a Sant Roc, a la fronte-
ra entre les dues ciutats. “Hi ha
molt marge per millorar, però es-
tem fent un abordatge colaboratiu
de la qüestió”, assegura l’alcaldessa
de Badalona, Dolors Sabater, en
una entrevista a aquesta publica-
ció [pàgines 20, 21 i 22].

De tota manera, el nou CAS
no inclou cap sala de venopun-
ció i per tant, els usuaris que re-
quereixin aquest servei conti-
nuaran anant a Badalona. 

El CAS s’ubica a Torribera. Foto: Arxiu

Torribera preveu atendre 200
drogodependents enguany

» La ciutat disposa per primer cop d’un Centre d’Atenció i Seguiment
de les addicions i la salut mental que depèn de la Generalitat

Esteve Serrano, nou primer
secretari del PSC a la comarca

POLÍTICA4El primer tinent d’al-
caldessa i portaveu del govern
municipal, Esteve Serrano, serà
el primer secretari del PSC al
Barcelonès Nord. El partit el
nomenarà en el càrrec el 28 de
gener, després que Serrano hagi
tingut el suport de les cinc agru-
pacions de la comarca -Santa Co-
loma, Badalona, Sant Adrià,
Montgat i Tiana- i hagi estat
l’únic candidat a la secretaria.

Així doncs, la federació co-
marcal no haurà de triar el seu
secretari mitjançant eleccions
primàries, tal com preveuen els

estatuts del partit, aprovats al da-
rrer Congrés Nacional celebrat el
novembre.

El Barcelonès Nord és un
dels pulmons del PSC a Cata-
lunya. Tot i que els socialistes
han anat perdent terreny en di-
versos territoris, a la comarca
es mantenen forts amb tres al-
caldies -Santa Coloma, Sant
Adrià i Tiana-, mentre que a
Montgat els socialistes formen
part del govern liderat per
ERC i a Badalona són una
peça clau per aprovar qualse-
vol acord al Ple Municipal.

Premien el procés participatiu
del Pla d’Acció Municipal

GESTIÓ LOCAL4La Fundació
Carles Pi i Sunyer ha premiat el
Pla d’Acció Municipal (PAM),
impulsat per l’Ajuntament, con-
siderant-lo un exemple de bona
pràctica de gestió local.

La fundació considera que el
PAM té conseqüències positives
sobre la democràcia i la gestió lo-
cal i ha tingut en compte  la in-
novació i la capacitat de propo-
sar solucions noves, el lideratge
compartit, la pluralitat i l’ober-
tura del procés per definir la vo-
cació d’incloure com més parti-
cipants i més diversos millor, la

planificació prèvia i la claredat en
les regles del joc. 

Ara, el procés s’incorpora al
Banc de Bones Pràctiques que
impulsa la Fundació, junta-
ment amb la Federació de Mu-
nicipis de Catalunya. La Fun-
dació Carles Pi i Sunyer està
adscrita a l’Ajuntament de Bar-
celona i és un espai d'estudi, re-
cerca i promoció del coneixe-
ment sobre l'àmbit del govern
local i les comunitats autòno-
mes. La fundació combina el
treball d'investigació intern amb
encàrrecs de recerca externa.

Operació Fred per atendre 
els veïns més vulnerables

POBRESA4 Els Serveis Socials
i de Mediació municipals i la Po-
licia Local han posat en marxa
l’Operació Fred a la ciutat, amb
l’objectiu de donar atenció a les
persones socialment més vul-
nerables.

L'Ajuntament, en el marc
del Consorci del Besòs, té esta-
blert un protocol de col·labora-
ció amb el Centre d’Urgències i
Emergències Socials de Barce-
lona (CUESB) que en els casos

de baixada sobtada de les tem-
peratures queda activat i acull les
persones sense sostre que dor-
men a la ciutat. D’altra banda, en
cas que sigui necessari, aquestes
persones també es poden deri-
var a pensions.

Alhora, el menjador social de
Santa Coloma ja ha realitzat la
reserva de menús d'emergència
per donar resposta a les possibles
demandes que aquests dies pu-
guin sorgir.

Teatre | El Sagarra prepara la nova temporada
El Teatre Sagarra ja escalfa motors per l’inici de la nova temporada, que comen-

çarà el 27 de gener. Els encarregats d’obrir el foc seran  els pallassos de la com-
panyia Rhum & Cia. Després, fins al mes de juny, hi actuaran Emilio Gutiérrez
Caba, Àngel Llàcer, Alberto San Juan o els components de la revista Mongolia.
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Miquel Iceta visita Venus 
i s’avança a Puigdemont

LA MINA4El primer secretari
del PSC i president del grup
parlamentari socialista, Miquel
Iceta, va visitar dimarts l’edifici
Venus. Segons explica el partit,
Iceta va ser convidat per l’alcal-
de, Joan Callau, per “conèixer el
desenvolupament del barri i del
bloc Venus”. 

Iceta, doncs, va trepitjar un
dels punts calents de l’agenda
política a Sant Adrià, on els
veïns continuen en peu de gue-
rra davant la voluntat de l’A-
juntament de no tirar endavant
l’enderrocament de l’edifici, tot

i que la mesura està aprovada
des del 2002 i el febrer del 2015
el Ple municipal va aprovar una
moció per mantenir el pla inicial
d’enderroc.

La visita de dimarts va trans-
córrer lluny de focus i micròfons
i Iceta no ha fet declaracions als
mitjans. 

Sigui com sigui, el primer
secretari del PSC s’ha avançat
al president de la Generalitat,
Carles Puigdemont, que al no-
vembre va prometre als re-
presentants dels veïns que vi-
sitaria l’edifici. 

1.300 veïns reben aliments
de campanyes solidàries

SOLIDARITAT4Al llarg de 2016
1.327 persones es van beneficiar
del Programa d’Aliments Soli-
daris, coordinat per l’Ajuntament
i la societat civil. Així doncs, 394
famílies han rebut aliments a
través de les iniciatives emmar-
cades en el programa.

Més enllà de les ajudes per
pal·liar la pobresa alimentària, el
programa també ha organitzat
campanyes de recollida de jo-
guines coincidint amb el dia de
Reis, de les quals se n’han bene-
ficiat 250 infants de la ciutat. A
través d’un comunicat, l’Ajunta-

ment ha mostrat el seu agraïment
amb la ciutadania. “La Regidoria
de Protecció i Promoció Social
agraeix la implicació a totes les
persones, entitats i organismes
que han fet possible aquestes ac-
cions i que posen el seu gra de so-
rra per fer de Sant Adrià una ciu-
tat més solidària, igualitària i hu-
mana”, diu el govern municipal.

A banda de les 1.327 perso-
nes que han rebut aliments i els
250 infants que han rebut jo-
guines, l’Ajuntament va tramitar
el 2016  761 ajudes socials, un
8% més que l’any anterior.

L’Ateneu Adrianenc torna a
acollir el cicle de cinema Gaudí
CINEMA4Avui a les vuit del ves-
pre el cicle de cinema Gaudí ate-
rra de nou a l’Ateneu Adrianenc
amb La millor opció, una pel·lícula
protagonitzada per Koto Bonet i
dirigida per Òscar Pérez que ex-
plica la història d’un jove sahrauí
que necessita urgentment un tras-
plantament de ronyó. 

La millor opció com a donant
és la seva mare biològica, a qui no
veu des que va ser acollit al Delta
de l’Ebre quan encara era un nen.

El 16 de febrer serà el torn de
la segona projecció, en aquest cas
de la comèdia No culpes al kar-
ma de lo que te pasa por gilipo-
llas, mentre que el 20 de març el
cicle presentarà el thriller histò-
ric El elegido, que narra l’assas-
sinat de Trotski a mans de Ra-
mon Mercader.

El cicle de cinema Gaudí té
com a principal objectiu promo-
cionar les produccions catalanes
a l’àrea metropolitana.

Maria Àngels Rossell | Homenatge a la Mina
Avui a les sis de la tarda l’Associació de Dones Adrianes organitzarà a la Biblio-

teca Font de la Mina un homenatge a la fundadora de l’entitat Maria Àngels
Rossell, morta el passat mes de maig del 2016. L’actriu Montserrat Carulla tan-

carà la ronda d’intervencions sobre Rossell que es durà a terme durant l’acte.

El Centre Esportiu Municipal Be-
sòs continuarà obert. Dimarts la
majoria dels creditors de la ins-
tal·lació van votar a favor el con-
veni de viabilitat presentat per Fes-
mes XXI, empresa dependent del
Club Natació Poblenou i gestora
del poliesportiu propietat de l’A-
juntament. Concretament la pro-
posta per reestructurar i retornar
el deute de 733.463 euros va rebre
el suport del 55,8% dels creditors.
La clau per aconseguir un suport
majoritari era convèncer de la
sostenibilitat de l’empresa, com a
mínim, a una de les tres adminis-
tracions públiques a les quals
Fesmes XXI deu diners. 

Finalment, només la Treso-
reria General de la Seguretat So-
cial -a la qual l’empresa deu
243.000 euros- ha votat a favor

del conveni, al contrari que l’A-
gència Tributària -278.000- i
l’Ajuntament, al qual Fesmes
XXI deu 149.000 euros.

Ara, el jutjat mercantil núme-
ro 3 de Barcelona ha de decretar,
mitjançant una sentència ferma, el
final del procés de concurs de
creditors i fonts de l’empresa es-
peren que això es produeixi en un
termini de deu dies. Un cop el tri-
bunal es pronunciï, Fesmes XXI
deixarà d’estar intervinguda per
l’administrador concursal i haurà
de procedir a tornar progressiva-
ment el deute als creditors, segons

les bases de l’acord al qual ha
arribat amb ells. En aquest sentit,
fonts de l’empresa han explicat a
Línia Nordque continuen les ne-
gociacions amb els creditors per
arribar a acords individuals.

Segons les mateixes fonts el
servei social que, segons asseguren
presta Fesmes XXI al Besòs, ha es-
tat “clau” per convèncer els credi-
tors de la sostenibilitat de la ins-
tal·lació esportiva. 

Per la seva banda, consultat per
aquesta publicació, l’Ajuntament
s’ha limitat a remetre’s a les valo-
racions fetes per l’empresa.

Imatge d’arxiu del CEM Besòs. Foto: CEM Besòs

El poliesportiu Besòs no haurà
de tancar a causa del deute

» Fesmes XXI aconsegueix que la majoria de creditors donin llum
verda a la seva proposta per reestructurar el deute de 700.000 euros

Andreu Merino
SANT ADRIÀ
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Montgat

SOLIDARITAT4La plaça de les
Mallorquines acollirà demà la
col·lecta de sang que s’emmar-
ca en la Marató de Donants de
Sang 2.0 convocada pel Banc de
Sang i Teixits i la Generalitat.

Des de les cinc de la tarda i
fins a les nou de la nit, doncs,
demà els veïns de Montgat estan
cridats a col·laborar amb una ini-
ciativa que persegueix pal·liar el
dèficit de reserves que el Banc de
Sang viu després de les vacances

de Nadal. I és que durant les fes-
tes les donacions van baixar un
25%. Una davallada que, segons
els responsables del Banc, es
deu principalment al fred, al
canvi d’hàbits durant les vacan-
ces i a l’epidèmia de la grip.

La Marató de Donants de
Sang 2.0, a més, també té com a
objectiu determinar el grup san-
guini de molts catalans que el
desconeixen, la qual cosa agilit-
zaria les donacions.

ECONOMIA4L’aposta per elabo-
rar els pressupostos comptant
amb la ciutadania s’escampa per
la comarca. Després que Badalo-
na i Sant Adrià hagin tirat enda-
vant per primera vegada uns pres-
supostos participatius per aquest
2017, el govern municipal de
Montgat es planteja que els veïns
decideixin a què s’han de destinar
una part dels comptes de l’Ajun-
tament el 2018. 

L’executiu de Rosa Funtané
encara no ha establert quin per-
centatge dels pressupostos es po-
sarà a disposició de la ciutadania,
però el govern ja estudia proces-
sos participatius similars impul-
sats a municipis veïns del Barce-
lonès Nord i del Baix Maresme.
“Ho haurem d’adaptar a la reali-
tat de Montgat i del nostre teixit
social”, avisa la cinquena tinenta
d’alcaldia, Laia Ribot. “No volem
que sigui només un experiment
per fer-nos la foto”, afegeix. Al
mateix temps, Ribot assegura

que els pressupostos participatius
del 2018 haurien de servir per
ampliar la convocatòria de pro-
cessos participatius al poble, que
afectin àmbits tan prioritaris com
l’urbanisme.

Abans que això sigui possible,
però, l’Ajuntament vol comptar
amb la complicitat de les entitats.
El procés per aconseguir-ho co-
mença demà, amb la presentació
del portal d’entitats en una au-

diència pública -on també es pre-
sentaran els pressupostos del 2017
i el Pla d’Acció Municipal- a la Bi-
blioteca Tirant lo Blanc.

A banda de la visibilització de
les entitats que es vol fer a través
del web del portal, l’impuls als
pressupostos participatius també
requereixen definir el reglament de
participació ciutadana a través
del Consell de la Vila, integrat pel
consistori i les associacions.

El govern municipal vol seguir els passos de Badalona i Sant Adrià. Foto: ERC

Objectiu 2018: primers
pressupostos participatius

Montgat se suma a la 
Marató de Donants de Sang

Animals de companyia | Identificació amb xips
Des del 15 de gener i fins al 15 d’abril, es posa en marxa una campanya de reducció
del preu del xipatge d’animals de companyia. Per acollir-se a la reducció del cost, pri-
mer s’ha de censar l’animal a la base de dades municipal. Una vegada censat, es faci-
litarà un document pel descompte del xipatge al Centre Veterinari Tiana-Montgat. 

Lectura | ‘Club du livre’
La Sala Josep i Pere Santilari acollirà demà a les set de la tarda una sessió del club de lec-

tura en francès Club du livre. En aquest cas, el llibre sobre el qual debatran els partici-
pants és l'obra Le premier amour est toujours le dernier, una obra de Tahar Ben Je-

lloun. La novel·la aborda  el desequilibri i els malentesos entre els homes i dones àrabs. 

Tiana

LITERATURA4Des de demà fins al
diumenge, Tiana serà la capital de
la novel·la negra en català. El po-
ble acull la cinquena edició del fes-
tival Tiana Negra, que inaugura-
rà demà l’escriptor Andreu Mar-
tín i  que ja s’ha consolidat com un
referent al país, tal com reconeix
el seu director, Sebastià Bennasar.
“Hem incidit en la indústria cul-
tural catalana”, assegura en de-
claracions a Línia Nord. “Moltes
editorials decideixen quan publi-
caran els seus llibres en funció de
les dates del festival”, afegeix l’es-
criptor i periodista.

Al mateix temps, però, Ben-
nasar reivindica la necessitat de
continuar sent un festival de pro-
ximitat. “Volem mantenir l’es-
sència del Tiana Negra i que la gent
que hi va continuï dient-se pel
nom”. El director del festival de-
fensa que el certamen continuï
sent una trobada entre escriptors
i lectors i creu que la clau de l’èxit

és mantenir allò que funciona.
“Això sí, sempre incorporem una
part d’innovació perquè aquells
que vénen sempre trobin alguna
cosa nova”, aclareix.

En aquest sentit, enguany el
Tiana Negra ofereix dues novetats
destacades, totes dues progra-
mades per dissabte. Per una ban-
da, una taula rodona a dos quarts
de set de la tarda amb dones que
són al mateix temps escriptores
i periodistes, protagonitzada per
Fàtima Llambrich i Núria Cade-
nes i moderada per Montse San-
juan. L’altra principal novetat
serà la participació de l’actor
Marc Martínez, que s’ha guanyat
l’admiració dels seguidors del
gènere negre arran de la seva in-
terpretació del mata-iaies a la sè-
rie de TV3 Nit i dia. Martínez se
sotmetrà a una entrevista oberta
a les cinc de la tarda.

A més, com és habitual, al
llarg del dissabte s’organitza-

ran trobades amb diversos es-
criptors, sessions de signatures,
actuacions musicals i xerrades.
Totes les activitats es faran a la
Sala Albéniz del Casal i la clo-
enda del certamen anirà a càrrec
de l’escriptor i periodista italià
Flavio Soriga.

Més enllà de funcionar com
una àgora d’escriptors i lectors, el

Tiana Negra tornarà a ser el marc
de l’entrega del premi Agustí
Vehí de novel·la negra, demà a les
nou del vespre.

El guanyador de la quarta
edició del premi ha estat l’es-
criptor Biel Cussó, per la novel·la
Vladimir. Cussó ha fet la primera
incursió en el gènere de novel·la
negra amb aquesta història que,

tot i així ha superat amb claredat
la resta d’aspirants, segons el ju-
rat. “Aquesta novel·la destacava
per sobre de la resta, on es de-
tecta una qualitat mitjana infe-
rior a la de l’any passat”, asse-
guren els responsables de triar la
guanyadora.

Sigui com sigui, tot està a punt
perquè Tiana torni a ser negra.

Tiana, escenari del crim
» El poble acull aquest cap de setmana el festival Tiana Negra, referent de la novel·la negra en català

» Sebastià Bennasar, director del certamen: “Volem mantenir l’essència i la proximitat del festival”

Una de les taules rodones celebrades en l’edició anterior. Foto: Crimscat
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BADALONA4L’Ajuntament re-
ferma la seva voluntat de no
construir al Turó de l’Enric. D’a-
cord amb l’acord entre la Fun-
dació Badalona Capaç i Merca-
dona, la marca valenciana ins-
tal·laria un supermercat en aquest
àmbit, ajudant la fundació, de re-
truc, a obtenir un centre ocupa-
cional renovat i modern, una re-
clamació històrica de l’entitat. 

Aquest plantejament, que es
va aprovar inicialment al Ple fa
més d’un any i mig i que encara
no s’ha elevat de nou al plenari
per a la seva aprovació definiti-
va, ha estat amplament rebatut
per l’actual govern municipal, ar-
gumentant, entre altres, que
perjudicaria el comerç de pro-
ximitat i el valor ecològic del
Turó de l’Enric. 

Doncs bé, la setmana passa-
da es va presentar un estudi
ambiental sobre el Turó de l’En-
ric i el Torrent de la Font, re-
dactat a petició de l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona (AMB),
on es destaca la seva importàn-

cia mediambiental i avisa dels
riscos de construir-hi. En aquest
sentit, l’informe considera “molt
més segura una altra solució
que, si fos possible, es mantin-
gués dins de l’àmbit institucio-
nal municipal sense la presència
de tercers amb interessos eco-
nòmics perfectament legítims
però que poden introduir factors
d’incertesa”, en clara al·lusió a
Mercadona. Una conclusió que
dóna ales a l’alternativa que el
govern municipal va plantejar a
la fundació, que consistia a edi-
ficar el seu nou centre a Monti-

galà sense la intercessió de Mer-
cadona. Una proposta que la
fundació rebutja.

L’alcaldessa, Dolors Saba-
ter, referma en l’entrevista que
publica aquest número de Línia
Nord la voluntat del govern mu-
nicipal de no edificar al Turó de
l’Enric “per no malmetre el medi
ambient”, alhora que es troba
“una alternativa per poder donar
resposta a la necessitat urgent de
les famílies i els usuaris de tenir
un centre ocupacional en con-
dicions”. Tot plegat, un pas més
en un serial inacabable. 

Vistes de la ciutat des del Turó de l’Enric. Foto: Salvem el Turó de l’Enric

Un informe avisa dels perjudicis
de construir al Turó de l’Enric

Badalona | Cens dels establiments amb “risc sanitari”
El consistori ha iniciat aquest mes un procés per elaborar un cens dels establiments comercials 
de la ciutat “amb risc sanitari”, entenent aquest perill des del punt de vista d’activitats que puguin
afectar la salut de les persones. Es posarà especial èmfasi en botigues de tatuatges i pírcings, 
micropigmentació i altres comerços amb instal·lacions de baix risc per al control de la legionel·losi. 

Comerç

El Mercat de Sant Adrià opta 
a un premi d’arquitectura

SANT ADRIÀ4El nou mercat
municipal sembla haver aixecat
passions al continent. Fa unes
setmanes la Comissió Europea i
la Fundació Mies van der Rohe
van seleccionar 13 edificis a Ca-
talunya, sobre un total de 356,
com a nominats per optar al
Premi d’Arquitectura Contem-
porània de la Unió Europea 2017. 

“Les obres nominades són
estimulants, innovadores i han

millorat les condicions existents
dels seus entorns”, assegura Ivan
Blasi, coordinador del premi.

L’equipament va obrir fa uns
mesos després d’un procés tor-
tuós de construcció, durant els
quals els botiguers van haver de
marxar a un mercat provisional
al carrer de Santa Caterina. De
fet, a finals d’any van arrencar els
treballs per enderrocar aquesta
estructura i alliberar el carrer. 

Els guanyadors es coneixeran el pròxim mes de maig. Foto: Arxiu

OCUPACIÓ4El Barcelonès Nord
va tancar el 2016 amb un des-
cens d’atur en tots els municipis
de la comarca.

La davallada més pronun-
ciada l’ha viscut Badalona. Allà
el desembre va tancar amb 416
persones menys apuntades a les
llistes de l’atur que el mes ante-
rior, la qual cosa no és sinònim
d’haver trobat feina. 

Amb aquestes dades, la taxa
d’atur a Badalona és del 15,26%

i el nombre d’aturats torna a ni-
vells previs a la crisi. L’any 2008,
els aturats badalonins eren
15.575  i ara 15.616.

D’altra banda, a Santa Colo-
ma el descens ha estat de 161 per-
sones respecte del novembre i la
taxa d’atur se situa en el 15,79%.
A Sant Adrià la taxa és del
18,76% després que les llistes de
l’atur s’hagin reduït en 131 per-
sones. A Montgat el descens ha
estat de 4 veïns i a Tiana de 23.

PROTESTA4La primera vaga del
sector de l’ensenyament del 2017
-convocada per la CGT i que
comptava amb el suport de la
COS- va tenir un seguiment des-
igual ahir a la comarca. La crida de
vaga estava dirigida als docents no
universitaris i a Badalona la inci-
dència de la convocatòria va ser es-
cassa i no va caldre aplicar els ser-
veis mínims als centres. D’altra
banda, a Santa Coloma la comu-
nitat educativa s’hi va implicar di-
rectament. A l’escola Rosselló
Porcel el seguiment va ser total, a
la resta va ser bastant irregular i a
l’institut Numància els estudiants
es van sumar a la vaga.

A més, desenes de colomencs
van assistir a la concentració da-
vant les portes del Parlament, a
Barcelona. Allà es van poder sen-
tir consignes com “Prou retalla-
des”, “No a la privatització” o “No
als pressupostos que ofeguen”.
De fet, el motiu per convocar la
vaga precisament ahir era que,

mentre a l’exterior del Parlament
els sindicats es manifestaven, a l’in-
terior els grups parlamentaris
presentaven en comissió les seves
esmenes al capítol d’ensenyament
dels pressupostos de la Generali-
tat per al 2018. “Sabíem que la
vaga tindria un seguiment irre-
gular perquè només hi donaven
suport la CGT i la COS, però calia
convocar-la”, defensa Arnau Ro-
dellar, membre de l’Assemblea
Groga de Gramenet. Rodellar ar-

gumenta que la mobilització era
necessària durant el debat de
pressupostos i no més tard del 28
de gener, quan la CUP ja haurà de-
cidit si aprova la proposta de
comptes públics de Junts pel Sí.

Tot i això, la comunitat edu-
cativa de Santa Coloma també do-
narà suport a la convocatòria de
vaga d’ensenyament del 9 de fe-
brer -convocada per Ustec, CCOO,
Aspepc i la UGT-,  de la mateixa
manera que ho farà la badalonina.

La CGT i la COS es van manifestar a les portes del Parlament. Foto: CGT

Seguiment desigual de la vaga
d’ensenyament a la comarca

Inici d’any amb descens de
l’atur a tot el Barcelonès Nord

Reyes Solaz | Secretària comarcal de la UGT
Reyes Solaz ha estat escollida nova secretària del sindicat Unió General de Tre-

balladors (UGT) al Barcelonès Nord, en el marc de l’assemblea comarcal cele-
brada el passat 13 de gener. Solaz substitueix en el càrrec Felipe Barrera. Solaz

és militant del PSC i secretària d’economia i ocupació del partit a Badalona.
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Jornada rodona per al
Seagull i el Sant Gabriel

BARCELONÈS NORD4Dos partits,
dues victòries. La setzena jornada
de Segona divisió femenina es va
saldar amb grans resultats per als
equips de futbol de la comarca.

Les gavines deixen enrere la
seva ratxa de dos empats conse-
cutius i van golejar l’Estartit (4-0).
Un gol de Morera a la primera
meitat i un hat-trick de Yosse va
servir perquè les de Jordi Ferrón
treguin ara quatre punts al Barça

i cinc a l’Europa. El diumenge 29,
l’equip visitarà el CF Pallejà.

Per la seva banda, el Sant Ga-
briel consolida els seus resultats
amb una nova victòria en aquest
2017 contra l’Igualada (2-0). Ma-
ría González, que ja va ser la pro-
tagonista la setmana passada, va
repetir com la millor jugadora
del Sangra amb un doblet. L’equip,
que es consolida al setè lloc, visi-
tarà el Collerense el dia 29.

El CF Badalona posa a prova
la seva fiabilitat contra el Prat

BADALONA4El CF Badalona
no es vol conformar amb la ter-
cera posició. A les portes de l’es-
trena del nou estadi, els de Ma-
nolo González viuen immersos
en una espiral de dos partits a la
setmana que, fins ara, estan re-
solent de manera satisfactòria i
diumenge a les 12 del migdia po-
saran a prova aquesta fiabilitat
en la visita al Sagnier del Prat.

Els potablava, que han pujat
a Segona B aquesta temporada,

ocupen la catorzena posició amb
23 punts, tot i que no guanyen
cap partit a la lliga des del pas-
sat 23 d’octubre.

COPA FEDERACIÓ
En el moment del tancament
d’aquesta edició de Línia Nord,
l’equip estava jugant el partit de
tornada dels vuitens de tornada
de la Copa RFEF contra el Te-
ruel. Els escapulats van guanyar
el partit d’anada per 3 a 0.

BADALONA4La Penya vol co-
mençar a remuntar el vol i allun-
yar-se de la zona del descens.
Amb la primera volta ja comple-
tada, els verd-i-negres presenten
un balanç de 4 victòries i 12 de-
rrotes, que volen millorar aquest
diumenge a dos quarts d’una del
migdia al Fernando Martín de
Fuenlabrada.

Diego Ocampo, que ja fa al-
gunes setmanes que compta amb
tota la seva plantilla, va intensifi-
car la preparació de cara al partit
contra els madrilenys amb una
sessió física amb diferents cir-
cuits a l’Olímpic.

Per la seva banda, els madri-
lenys també han quedat fora de la
Copa i són desens amb 7 victòries
i 9 derrotes. La Penya voldrà
venjar-se de la derrota del primer
partit de la temporada a l’Olímpic
(65-82) en un matx en el qual el
veterà base Carlos Cabezas va
ser el gran protagonista.

MILLORA AMB DERROTA
La cinquena victòria es va escapar
al darrer sospir. Una molt bona

versió de la Penya va estar a punt
de derrotar el Madrid (78-81)
diumenge passat a l’Olímpic.

Amb un gran Jerome Jordan,
que va fer anar de bòlit els homes
interiors blancs, els de Diego
Ocampo van començar el matx
sense complexos i es va adjudicar
els dos primers parcials, marxant
al descans amb una diferència
de 13 punts (44-31).

Les bones sensacions van
continuar al començament del

tercer període. Felipe Reyes va co-
metre la quarta falta i Pablo Laso
va haver de fer jugar un quintet
més petit amb més triplistes,
una circumstància que va posar
la primera pedra per a la re-
muntada visitant. Després d’un
intercanvi de cistelles, un 0-12 a
favor dels blancs va decantar la
balança definitivament al darrer
període i tot i que l’equip va do-
nar la cara i Bogdanovic va poder
forçar la pròrroga a l’últim sospir.

Una imatge del matx del curs passat contra els madrilenys. Foto: CJB

El Divina Joventut vol
assaltar el Fernando Martín

Sant Adrià | L’Snatt’s perd contra l’Horta en un matx accidentat
Sorpresa al Ricart. L’Snatt’s Sant Adrià es va acomiadar de la seva particular bona ratxa de
victòries abans-d’ahir contra el Lima-Horta (59-60). En un partit marcat per l’apagada de
llum que hi va haver al poliesportiu, les de Jordi Vizcaíno es van veure sorpreses durant la

primera part per les barcelonines. L’equip visitarà la pista del Celta diumenge al migdia. 
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AGENDA SETMANAL
AVUI 19 DE GENER
19:00 Anna Corbella, una de les tres dones que

han fet la volta al món sense escales en ve-
ler, oferirà la conferència Els valors de la
vela transoceànica. / Port Esportiu Marina.

AVUI 19 DE GENER
19:00 Joan Prat, catedràtic emèrit d’Antropo-

logia Social de la URV coordinarà el col·loqui
L’enyorança dels orígens. El jardí perdut. / Bi-
blioteca Can Peixauet.

DILLUNS 23 DE GENER
20:00 A més dels cursos de teatre, cant i dan-

sa, es farà un curs some la commedia dell'arte
italiana. / L’Excèntrica.

DEMÀ 20 DE GENER
18:45 ERC ha preparat la jornada El futur dels

poliesportius. Municipalitzem?, amb les in-
tervencions de Xavier Guerrero, regidor de Sa-
badell o Antoni Vélez, regidor de la ciutat, en-
tre d’altres. / Biblioteca de Sant Adrià.

TOTA LA SETMANA
Matí-Tarda Fins al dia 29 d’aquest mes està obert

el procés d’inscripcions per participar al pro-
grama Cabal Musical, que busca grups i mú-
sics que tinguin ganes de millorar.

AVUI 19 DE GENER
19:00 Le premier amour est toujours le dernier,

de Tahar Ben Jelloun, serà la primera novel·la
tractada en un nou Club du livre. / Sala Josep
i Pere Santilari.

DIMECRES 25 DE GENER
Matí Arriba una nova edició de les caminades

per a la gent gran. La primera portarà els par-
ticipants per la ciutat. / Poliesportiu municipal.

DISSABTE 21 DE GENER
11:00 Sons per a nadons, una activitat coordi-

nada per Alquímia Musical, serà el plat fort
del dissabte al matí per als més menuts. / Bi-
blioteca Can Baratau.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

La vila mostrarà el seu vessant més so-
lidari sumant-se a la marató de do-
nacions amb una col·lecta de sang per
al Banc de Sang i Teixits. / Plaça de les
Mallorquines.

La vila se suma a la marató 
de donacions al Banc de Sang

Demà 20 de gener a la tarda

La ciutat continua oferint possibilitats
de lleure a les persones grans i, des de
dilluns, tothom es pot apuntar als ta-
llers de manualitats. Avui es poden ins-
criure Can Franquesa i el Riu Nord i demà
a les Oliveres i el Fondo.

Obren les inscripcions per 
als tallers de manualitats

19 i 20 de gener a les 17:00

El festival Tiana Negra
celebra la cinquena edició

20 i 21 de gener a les 19:00

Avui, demà i demà passat seran els tres
darrers dies en els quals es podrà
gaudir de l’exposició La consagració del
caos. / Espai Betúlia.

Darrers dies per poder veure
‘La consagració del caos’

Fins al 21 de gener

El festival de novel·la Tiana Negra, di-
rigit per Sebastià Bennassar, serà el
gran protagonista del cap de setma-
na amb la seva cinquena edició.

L’Adrianenc suma una victòria
solvent contra el Montcada

SANT ADRIÀ4Els torrons no se li
han ennuegat a l’Handbol Adria-
nenc. El conjunt lila no perd pis-
tonada i dissabte passat va acon-
seguir una victòria solvent contra
la Salle Montcada (32-23) que per-
met que els de Pedro Pérez con-
tinuïn al tercer lloc.

Javier Coba, amb 11 gols, va ser
el gran protagonista del matx.
L’internacional nord-americà va
portar el pes ofensiu de l’equip,

que va trencar el partit a la recta
final de la primera meitat. La
renda que l’equip tenia al descans
(18-10) seria insalvable.

Al segon temps la distància es
va mantenir al voltant de les 10
dianes de diferència i l’equip no va
patir en cap moment pel resultat.

Demà passat a les 6 de la tar-
da, els liles encetaran la segona
volta amb un nou partit a casa re-
bent la visita del Palautordera.

Una de freda i una de calenta
per als Dracs en la seva estrena
BADALONA4Les lligues nacio-
nals de futbol americà ja estan en
marxa i els Dracs van estrenar-se
el cap de setmana passat amb una
victòria (el sènior masculí) i una
derrota (el primer equip femení).

Els d’Óscar Calatayud van es-
trenar-se amb bon peu a Barberà
contra els Rookies (14-35). Sota la
direcció magistral de Sergi Gon-
zalo, que va repartir tres passades
de touchdown, els badalonins
van saber reaccionar un partit
que els locals havien començat
guanyant amb dues anotacions. A
partir del segon quart, però, la de-
fensa es va posar les piles i va po-
sar un cadenat que els vallesans no
van poder superar. A partir d’a-

leshores, Hunter Lee es va con-
vertir en el gran protagonista
ofensiu dels Dracs.

El debut de l’equip a casa serà
diumenge a les 11, quan els Dracs
rebran els Reus Imperials.

Per la seva banda, el sènior fe-
mení va patir una de les derrotes
més contundents de la seva his-
tòria, també a la pista de les Ro-
okies (76-0). En un partit per
oblidar en el camp del millor
equip de la lliga, les de Manolo Pé-
rez no van tenir cap opció de de-
rrotar les vallesanes.

Ara, per tant, toca pensar
en el partit de diumenge, que en-
frontarà les badalonines contra
les Terrassa Reds.

SANTA COLOMA4Les setmanes
van passant i el Catgas Santa Co-
loma encara no ha aconseguit
guanyar ni un sol partit en aquest
2017. L’equip va patir una nova de-
rrota diumenge passat la pista
del Jaén (3-2) en un partit marcat
per les ocasions fallades i per la po-
lèmica arbitral.

El porter Prieto tornava a casa
seva, però els locals no el van re-
bre precisament amb els braços
oberts i el van fer treballar de va-
lent en els primers moments del
matx. Qui no va perdonar en una
de les primeres ocasions que va te-
nir va ser Salgado, que va aprofi-
tar una pilota llarga de Corvo per
fer el primer gol al minut 12. El
marcador ja no es va bellugar en
la resta del primer temps, tot i que
l’equip va gaudir de dues ocasions
més per marcar.

La represa, però, va tenir un
clar color groc. Chino va restablir
l’empat al minut 22 amb un xut
llunyà que va despistar Prieto i So-
lano, amb un gest preciós amb l’es-
peró colant la pilota per sota les ca-
mes de Prieto, va capgirar el mar-
cador quatre minuts després. El
caràcter competitiu dels colo-
mencs va aparèixer al minut 29,
amb una assistència de Salgado a
del Moral que el ‘13’ del Catgas no
va fallar, però el mateix del Moral

va ser expulsat poc després. L’e-
quip va resistir l’empenta andalusa
amb tres homes, però al minut 37
Solano, en una altra gran jugada
individual, va fer el 3-2 definitiu.
Abans del final, l’àrbitre no va veu-
re unes clares mans a l’àrea del
Jaén que haurien significat un pe-
nal a favor del Catgas i, fruit dels
nervis, l’equip va veure com Cor-
vo també era expulsat i va acabar
el matx amb 4 homes.

REDONDO ES QUEIXA
L’actuació arbitral va ser un dels
elements que Óscar Redondo va
valorar en la seva compareixença
davant dels mitjans després del

matx. “Mai m’he queixat, però tinc
raons per pensar que ens han
perjudicat. Expulsions, faltes es-
candaloses, mans a l’àrea del Jaén
que fins i tot el públic que tenia da-
rrere comentava... Aquests de-
talls han estat fonamentals”, va la-
mentar el tècnic.

ELPOZO VISITA EL PAVELLÓ NOU
Però la competició no s’atura i l’e-
quip voldrà començar a sumar en
aquesta segona volta. 

Els colomencs, que continuen
sisens amb 24 punts, rebran la vi-
sita d’ElPozo de Múrcia, el tercer,
demà passat a un quart de dues.
El partit s’oferirà a Teledeporte.

L’equip va tornar d’Andalusia amb les mans buides. Foto: JFS

El Catgas paga amb derrota la
manca d’encert contra el Jaén
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